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vjl/e/Z/Vo sreče, 
Kc/rav/a, 

a uspehov 
in lepih 
trenutkov 
y novem 
letu 1984 

vam želijo 

skupščina 
in izvršni svet, 
družbenopolitične 
organizacije, 
samoupravne 
interesne 
skupnosti, 
uredništvo Našega 
časopisa. 

KONFEKCIJO JE 27. DECEMBRA ODPRL PREDSEDNIK REPUBLIŠKEGA 
IZVRŠNEGA SVETA JANEZ ZEMLJARlC 

Nova Konfekcija — 
intenzivnejši izvoz 

Z novo naložbo — obratom moderne kon
fekcije — bodo v Industriji usnja podvojili 
izvoz konfekcije na konvertibilni trg. Sedaj 
so v svojih obratih in s kooperanti izdelali 
oziroma prodali na tujem tržišču za pet mili
jonov dolarjev končnih izdelkov. S to na
ložbo v moderno šivalnico usnjene konfek
cije pa bodo v prihodnjih ietih izdelali in 
izvozili za osem do deset milijonov dolarjev. 
Konfekcija, ki jo je zgradil TOZD Usnjarna, 
jih je stala 15 starih milijard dinarjev. Pre
težni del teh sredstev so zagotovili sami. 
Nova konfekcija je bila zgrajena, oziroma je 
v njej stekla proizvodnja v pičlih šestnajstih 
mesecih, odkar so zasadili prvo lopato. 

»Razvojne načrte gradimo na nadaljnji še in
tenzivnejši usmeritvi v izvoz na konvertibilna tr
žišča. Tako naj bi v letu 1984 izvozili izdelkov v 
vrednosti 40 milijonov dolarjev. Kot osnovno 
vodilo pri poslovnih odločitvah bodo morali še v 
večji meri kot doslej obveljati podatki o takoi-
menovani devizni aktivnosti posameznih proi
zvodnih programov. Le zadostna stopnja de
vizne aktivnosti posameznih proizvodnih pro
gramov bo v bodoče realna osnova za nadaljnji 
razvoj. 

Na osnovi spoznanja, da smo z izvozom 
svinjskega oblačilnega usnja dosegli izredno 
visoko raven, blizu najvišje realno možne, smo 
ugotovili, da je možno doseči dodatno poveča
nje izvoza le s povečanim obsegom konfekcic-
niranja oz. finalizacije ob pogoju, da konfekcijo 
v celoti izvozimo. Možnost povečanja izvoza 
konfekcije so potrdile ustrezne tržne raziskave. 
Zato smo se odločili za izgradnjo novega, so
dobnega, obrata za proizvodnjo usnjene kon
fekcije. Ob tem moramo poudariti, da je dose
danji obrat konfekcije delal v izjemno težkih po
gojih na dveh različnih lokacijah, ob izraziti pro
storski utesnjenosti. 

V investicijo v nov obrat usnjene konfekcije 
nas je vodil osnovni cilj: dodatno oplemenitil v us-
njarni proizvedeno usnje in na ta način povečati 
devizni efekt našega skupnega dela. Nedvo
mno je prav ta opredelitev narekovala pogoje, 
pod katerimi je bila investicija vodena,« pravijo 
o smotrni novi naložbi v IUV. 

Zaposlujejo predvsem delavce iz bližnje oko
lice in jih tudi sami šolajo, saj se zavedajo, da si 
bodo tudi z izboljšano izobrazbeno strukturo 
zagotovili osnovne pogoje za izdelavo visokok
valitetne modne konfekcije. 

S sodobno tehnološko opremo bodo v novi Konfekciji šivali visokokvalitetne in modne 
izdelke. 

Svečano ob dnevu JLA 
V.kasarni »Ivan Cankar« je bila ob prazniku dneva J L A svečanost. 

Pred zbranimi enotami je govoril starešina Rifat Šehovic in orisal razvoj 
armade od njenih zametkov do danes In poudaril njeno povezanost z 
množicami. V imenu poveljstva armadnega območja je zaželel enoti se 
večjih uspehov starešina Boško Ratkovič v imenu SO in DPO Vrhnika, 
občin Sežana In Logatec pa je vojakom čestital predsednik vrhniške OK 
ZSMS Borut Gorup. 

Ob prazniku JLA smo tovariša Rifata 
Šehoviča, komandanta enote in garnizo
na, zaprosili za izjavo: »Prišel sem v 
enoto, ki ji je dolgo poveljeval tovariš 
Boško Ratkovič. Menim, da ta enota še 
kako zasluži vso pozornost. Njeni dolgo
letni uspehi so jo dvignili v sam vrti enot 
JLA. Ti rezultati na področju borbene pri
pravljenosti niso slučajni, temveč rezultati 
zavzetega dela starešin, vojakov in obča
nov. Mi ne bi bili niti komunisti niti stareši
ne, če bi rekli, da ne moremo naprej. V 
enoti je dovolj rezerv, da lahko še veliko 
storimo. Te rezerve so predvsem v ljudeh. 
Ce so ljudje dobro organizirani, jasno 
opredeljeni in moralno čvrsti, lahko na po
dročju borbene pripravljenosti storijo še 
več in dosežejo boljše rezultate. 

Letos nas je nadrejena komanda oce
nila zelo dobro. Bolje kot preteklo leto, kar 
pomeni, da smo-z veliko prizadevnostjo 
ZKJ, vojaškega kolektiva, ZSMJ, starešin 
in vseh drugih subjektivnih sil dokazali, da 
lahko storimo še več. 

To izpostavljam predvsem zaradi tega, 
ker bo prihodnje leto v naši enoti velika 

proslava: 40-letnica oklepnih mehanizira
nih enot in 1. tankovske brigade. 

Ponosni smo, da živimo na področju 
vrhniške občine in mislim, da so na nas 
ponosni tudi občani. Ta ponos nas obve
zuje, da v prihodnjem, jubilejnem letu 
oklepno-mehaniziranih enot, dosežemo 
najvišjo raven bojne pripravljenosti. To ne 
bo lahko, vendar trdim, da bomo s <e 
večjo prizadevnostjo in odgovornostjo za
stavljeni cilj dosegli brez večjih težav. 

V to akcijo mora biti vključen vsak po
sameznik. To poudarjam zaradi tega, ker 
moramo do vrhunca razvijati vzdušje od
govornosti in politične jasnosti s poudar
kom na tem, da nihče nima pravice ra
zvrednotiti dela in dosežkov celotnega ko
lektiva. S tega vidika kot enota pričaku
jemo podporo občine Vrhnika, občanov in 
vseh njenih struktur. Menim, da mora biti 
sodelovanje še boljše, ker možnosti za to 
so in prepričan sem, da bodo rezultati še 
boljši DANIJEL BOŽIĆ-

Toni Turk novi 
sekretar 

občinskega 
komiteja ZKS 

Na letni seji so se 28. decembra sešli 
delegati Občinske konference zveze ko
munistov. Spregovorili so o aktualnih na
logah pri uresničevanju politike zveze 
komunistov v naši občini, se dogovorili za 
programske usmeritve za delovanje ob
činske organizacije v letu 1984 ter izvedli 
nadomestne volitve članov občinskega 
komiteja ZKS. Na tej seji so za novega se
kretarja občinskega komiteja ZKS izvolili 
Tonija Turka, dosedanjega ravnatelja 
osnovne šole Ivan Cankar. 

»Pričakujemo podporo občine 
Vrhnika, občanov in vseh njenih 
struktur,« pravi starešina Rifat 
Sehovlć. 

IPD Žled terjal veliko škode 
Sneg, dež in spreminjajoče temperaturne spremembe so nam 

jo zagodli kot že dolgo ne. Kar obsedeno stanje lahko rečemo za 
tiste tri dni, ko je oklep zmrzneje moče podrl nešteto dreves 
vzdolž tirov železniške proge Borovnica—Logatec in zaustavil 
viake in ko je drevje padalo na električne žice, da je bil marsika
teri zaselek v občini nekaj časa brez toka. 

I na drevju je napravil veliko škode tudi na električni napelja
li je drevje padalo na žice, ki so za seboj potegnile tudi dro-

Ire. Na Dolu so morali zamenjati kar nekaj drogov. 

tčo Vrhovec, Tomo Kump, Stane Celarc in Alojz Dolenc so bili 
* od ekip, ki so odhajale popravljat najnujnejše. 

V najbolj grenkem spominu 
bodo ostali ti trije dnevi dežurnim 
skupinam, ki so reševale obse
deno stanje, in vsem električar-
jem z Elektrovega tozda Ljub
ljana okolica, predvsem pa fan
tom z Vrhniškega nadzorništva, 
saj so mnogi med njimi tedaj v 
hudih vremenskih razmerah 
zdržali na terenu celo 36 ur ne
prekinjeno. Zanje ni bilo počitka, 
kaj šele spanja. Ocenjujejo, daje 
žled povzročil samo na našem 
področju za okrog 300 starih mi
lijonov dinarjev škode na elek
trični napeljavi. 

»Okvare so se pojavile že v 
soboto in potem smo praktično 
delali cel vikend. Še spat nismo 
šli. Šele v ponedeljek smo se ne
koliko oddahnili, ko smo za silo 
zakrpali omrežje. Vsi smo bili na 
terenu, tudi režijci in tehnični 
kader. Na pomoč pa so nam pri
skočili tudi električarji iz Logatca 
in dežurna skupina iz Domžal,« 
pripoveduje vodja vrhniškega 
nadzorništva Alojz Semič. Re
ševali so le najnujnejše, saj niso 
mogli pustiti ljudi brez električ

nega toka. »Ne gre za razsvet
ljavo, zavedamo se, da imajo 
ljudje polne zmrzovalne skrinje 
in bi bila ob daljšem izpadu elek
trične energije škoda lahko še 
veliko večja. Tega se zavedajo 
vsi naši fantje, zato tudi eden 

veliko pomoč, da smo okvare 
odstranili v najkrajšem možnem 
času,« meni Alojz Semič in do
daja, da je šlo tokrat brez nesre
če, čeprav je bila nevarnost veli
ka. 

V takih primerih, kot je bil 
sedaj, ko so bili pretrgani številni 
vodi in žice na tleh, kaj lahko 
pride tudi do smrtnih nesreč. 
Zato velja za naprej opozoriti, da 
je v vsakem takem primeru po
trebno zavarovati kraj okvare, 
saj je nemogoče takoj izklopiti 
vse vode. Računajo pa, da bodo 

Na Elektro Ljubljana okolica tudi svetujejo vsem porabnikom 
električne energije, kako naj se obnašajo v primerih redukcij: 

— v času izklopov izključimo vse naprave; 
— vseskozi ne uporabljamo velikih potrošnikov elektrike; 
— spremljajmo v sredstvih javnega obveščanja čas redukcij; 
— v času redukcij ne kličimo dežurnega na vrhniško nadzorništvo, 

saj je tedaj na terenu, ker ročno izklaplja posamezne predele; 
— v nujnih primerih kličemo dežurno službo v Domžalah na telefon: 

721-513. 

med njimi ni zagodrnjal, ko je 
moral v dež in led. Nemočni smo 
bili pred žledom, saj je kar de
vetdeset odstotkov škode na 
napeljavi zavoljo podrtega drev
ja. Pohvaliti pa moram nekatere 
krajane, predvsem vaščane Po-
kojišča, ki so se sami lotili od
prave posledic. Res so nam bili v 

dokončno odpravili vse posle
dice šele nekako v štirih mese
cih, zato bo občasno v nekaterih 
predelih prišlo do prekinitev 
električnega toka. 

Velika škoda je nastala tudi v 
naših gozdovih, vendar jo je 
sedaj še težko povsem realno 
oceniti. 

Usposabljanje 
rezervnih 
starešin 

V mesecu novembru 
je OK ZRVS organizirala 
za krajevno organizacijo 
ZRVS Vrhnika predava
nje na temo »Politična 
situacija v svetu in var
nost SFRJ«. Predavanje 
je vodil novinar RTV 
Ljubljana Uroš Llpuš-
ček. 

Predavanje je bilo zelo 
zanimivo, saj je povedal 
vse podrobnosti položaja 
na Bližnjem vzhodu in in
terese velesil glede lokal
nih vojn. 

Z udeležbo na tako po
membnem predavanju pa 
ne moremo biti zadovoljni. 
Nekateri bi se lahko ude
ležili predavanja, pa iz
gleda, da jih ne zanima ta 
tako, zlasti za rezervne 
vojaške starešine, po
membna tema. 

Ko zaključujemo delo v 
letu 1983, želimo ob 
novem letu 1984 vsem 
RVS in občanom dosti 
medsebojnega sodelova
nja, zlasti na področju izo
braževanja. 

F. K. 
bra 

kaa* • m i 
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PRIPADNIKI LJUBLJANSKEGA ARMADNEGA PODROČJA V PRIZADEVANJIH ZA SVOJ PRISPEVEK 

K DOLGOROČNEMU STABILIZACIJSKEMU NAČRTU NAŠE DOMOVINE 

Stabilizacija v naši armadi 
Živimo v času zapletene vojaško-politične situacije v svetu 

In tudi težke ekonomske situacije v domovini. Če pogledamo 
na to z obrambnozaščitnega stališča, moramo seveda upoš
tevati realnost današnjega sveta, katerega del je tudi naša 
domovina. 

Z a J L A , ki je sestavni del našega samoupravnega.socialističnega s i 
stema, je taka situacija stalno opozorilo z a večanje moči naših enot in utr
jevanje moralnih in idejnih sil vseh njenih pripadnikov. To obvezo dela še 
težjo dejstvo, da mora tudi J L A sodelovati in dati svoj prispevek k ekonom
ski stabilizaciji. 

Zavedamo se dejstva, da ne more biti dobre obrambe brez stabilne 
družbe niti se politika ekonomske stabilizacije ne more realizirati brez 
močnega sistema obrambe in zaščite v naši družbi. Iz tega izhaja tudi s i 
stem vodenja in komandiranja v J L A , organov in organizacije ZK in Z S M S 
v J L A kot tudi vseh ostalih subjektivnih sil (kolektivi, svetovalna telesa, 
ipd) . Odnos do stabilizacije naj prodre v zavest, motivacijo in identifikacijo 
vsakega pripadnika J L A . V prakso naj prodre enotno spoznanje, da vsak 
napredek v našem družbenem sistemu pomeni našo večjo moč tudi na 
področju obrambe in zaščite. 

Zaradi tega imamo tudi v armadi sklepe dolgoročnega programa eko
nomske stabilizacije z a enako obvezujoče z a nas kot z a ostale kategorije 
naše družbe, ker tudi naš koncept S L O in D S predpostavlja politično in go
spodarsko stabilno družbo. 

Pripadniki J L A so se stabilizacijsko Obnašali že tudi pred uradnim spre
jetjem politike ekonomske stabilizacije. V to jih je prisililo dejstvo, da se že 
več let zapored armadi odstotka narodnega dohodka. Če so hoteli, da je 
bilo delo v takih okoliščinah uspešno, so morali pripadniki armade (še po
sebno pa pgpadniki v njeni stalni sestavi) vložiti že do sedaj večje napore. 

Tako celotna J L A kot tudi pripadniki enot in ustanov Ljubljanskega ar
madnega področja že od leta 1979 beležijo pomembne učinke varčevanja 
na različnih področjih, in sicer: 

G R A D N J A D R U Ž B E N O KORISTNIH 
O B J E K T O V Z A » O B U K O « 

Tu pridejo posebej do izraza dela, ki so sestavni del obuke posameznih 
rodov naše armade, predvsem inženircev in enot z a zveze, ki v teku pouka 
in vaj gradijo družbeno koristne objekte, ceste, mostove, vodovod, PTT 
omrežje in podobno. 

Letos so inženirske enote Ljubljanskega armadnega področja že nare
dile takih družbeno koristnih del-v vrednosti 100 000 000 dinarjev, z a kar 
so porabile 10 529 ur voženj in 308 256 delovnih ur. Zgradili so 6,5 km cest. 
Zgradili so en most, dolg 28 m. Izkopali so tudi okoli 40 km vodovodnega 
omrežja. 

Pomembna delovišča inženirskih enot J L A v tem letu so bila naslednja 
— na področju S O Ajdovščina: makadamska cesta Planina—Gaberje, 

dolga 3,6 km in široka 7 m; 
— na področju S O Ravne na Koroškem: makadamska cesta Brod

nik—Luže, dolga 28,8 km; 
— na področju S O Nova Gor ica: napravili so traso ceste Solkan — S a -

botin, dolgo 2,3 km in široko 8 m; 
— na področju S O Celje: leseni most z a K S Strmec, most je dolg 28 m 

in širok 3,5 m. 
V devetih občinah so inžinerske enote pomagale pri izgradnji vodo

vodne mreže, in sicer v dolžini: 
— Sežana: 5,2 km, Ptuj: 1,5 km, Mar ibor—Pesnica: 7,5 km, Mari

bor—Tabor: 4,5 km, Tolmin: 3 km, Nova Gor ica: 2,9 km, Sevnica: 1 km, 
Trebnje: 0,2 km. 

Poleg tega so te enote pomagale pri gradnji in urejanju spomenika pad
lim borcem na Ledini pri Mariboru in pri ureditvi spomenika padlim borcem 
pri Škofji Loki. Prav tako so inženirci v tem letu izkopali kanal z a P T T kabel, 
dolg 23,8 km. 

Me svojo obuko so enote z a zveze sodelovale pri postavljanju kooksial-
nega kabla z a splošne družbene potrebe; od aprila do konca novembra so 
položili že okoli '20 km tega kabla na relaciji Žlebič—Ribnica—Kočevje in 
Žlebič—Sodražica proti Blokam. Vrednost vseh teh del te enote znaša pri
bližno 7 000 000 dinarjev. 

Na področju Murske Sobote, Dravograda in Tolmina so bile napeljane 
stalne žične linije z a potrebe prebivalstva. Telefonske aparate je dobilo 
približno 200 prebivalcev v S O Radlje in S O Pesn ica 

Razen teh aktivnosti so bili pripadniki armade tudi letos med prvimi pri 
odpravljanju posledic elementarnih nesreč. V Novi Gorici so pri odpravlja
nju posledic poplave delali neprekinjeno 750 ur. Nudili so tudi pomoč pre
bivalstvu v času pomanjkanja vode s tem, da so prebivalcem Sežane, Tr
bovelj in Zaplane pri Vrhniki s cisternami prepeljali okoli 8000 kub. m vode. 

PROIZVODNO D E L O 
Armada pa ni samo porabnik. Razen tega, da v okviru svoje družbene 

vloge zagotavlja obrambno sposobnost družbe in da na različne načine 
vpliva na gradnjo družbenokoristnih objektov, velik del svojih življenjskih 
potreb zadovoljuje sama tudi s proizvodnjo znatnih količin prehrambenih 
proizvodov. V proizvodnji prehrambenih artiklov na Ljubljanskem armad-
nem področju sodeluje približno 30 vojakov po uspešno končani »obuki«. 
Ta dela opravljajo prostovoljno tisti vojaki, ki so z a to kvalificirani in zainte
resirani še pred prihodom v JLA . 

Vsaka garnizacija Ljubljanskega armadnega področja ima objekt z a 
rejo svinj, gojijo od 5 do 240 prašičev. Letos so v enem turnusu priredili 
1800 prašičev. Povprečna teža pri klanju je 100—120 kg. S svinjskim 
mesom zadovoljujejo povprečno 8 0 % svojih potreb, nekatere enote pa 
celo 100%. V prvih devetih mesecih tega leta je bilo prirejenega 175 ton 
svinjskega mesa, kar je z a 100% več kot lani. 

Razen svinjskega mesa je bilo v tem obdobju prirejeno tudi 12 ton gove
dine. Sedaj imajo v čredi 313 glav živine. Poleg tega redijo tudi 350 ovc. 
800 kokoši nesnic, kar popolnoma zadostuje z a potrebe posameznih gar-
nizij. 

Živino prehranjujejo s površine, ki služi z a obuko enot. Letos je bilo na-
košenega 370 ton sena, pripravljene 750 ton silaže z a rejo svinj in govedi. 
Z a rejo uporabljajo seveda tudi odpadke od hrane. Proizvedeno je bilo 50 
ton ovsa, 10 ton koruze v zrnju in 32 ton ječmena. Na kasarniških vrtovih 
so pridelali 300 ton zelenjave (v glavnem zgodnje, ki je v prosti prodaji naj
dražja). 

V sodelovanju z delovnimi organizacijami so zgradili tudi športne terene 
z a vojake popolnoma samostojno pa vzdržujejo te in vse ostale svoje ob
jekte. S potrošenimi 26 000 000 denarji so opravili dela v vrednosti 72 100 
000 dinarjev. Pri izdelavi dokumentacije projekta so privarčevali okoli 26 
milijonov dinarjev, pri modernizaciji stanovanj 25 milijonov, na gradbiščih 
pa 21 milijonov. Tu nismo zajeli nekaterih aktivnosti, na primer zbiranja 
sekundarnih surovin, izkoriščanja sončne energije, ogrevanja s trdimi go
rivi, ipd. V s e vrste varčevanja so postale sestavni del vseh pripadnikov 
naših vsakdanjih enot in ustanov. 

Pripadniki naše vojske na Ljubljanskem armadnem področju se tako 
vključujejo v politiko ekonomske stabilizacije. Tudi v praksi so pripravljeni 
potrdili svojo pripralvjenost, da odgovorno, kvalitetno in disciplinirano iz
polnjujejo svoje naloge. 

BORČIĆ M I L O R A D 

Bomo še gradil 
stanovanja? 

Čeprav smo pri načrtovani izgradnji stanovanj za to srednj 
ročno obdobje pri družbeni gradnji izpolnili plan več kot peto1 

set odstotno, pri individualni gradnji pa celo preko osemdei* 
todstotno, je nadaljnja gradnja stanovanj v naši občini ffi 
vprašanjem. Predvsem zaradi interventnega zakona o zavali 
vanju kmetijskih zemljišč je vprašljiva gradnja družbenih staflj 
vanj. Za to srednjeročno obdobje je bila namreč predvidena' 
pozidavo Vrtnarija, ki pa je s tem Interventnim zakonom prti 
pod zaščito, čeprav je delno že komunalno opremljena 1» 
vanjo vloženih približno za eno staro milijardo dinarjev. Hkrt 
pa tudi ni prevelikih možnosti za gradnjo individualnih hiš, saj 
zaenkrat možno graditi le v zazidalnem okolišu Dol- Laze. Druj 
namreč zazidalni načrti niso sprejeti. 

Letos je bilo zgrajenih le tri
najst novih stanovanj v Borovni
ci, vseljen pa je bil tudi blok S-10 
z enainpetdesetimi stanovanji 
na Vrhniki. V gradnji pa je blok 
S-12 na Vrhniki, kjer bo 32 sta
novanj, in B-11 v Borovnici s tri
najstimi stanovanji. Na Stano
vanjski skupnosti smo zvedeli, 
da so stanovanj na Vrhniki že 
vsa prodana, v Borovnici pa jih je 
še nekaj prostih. V S-10, ki je bil 
zgrajen lani, je bila cena povr
šinskega meta nekaj čez 27 tisoč 
dinarjev, v B-10, ki je bil dograjen 
letos, pa že 37 tisoč dinarjev. V 
S-12, ki je v gradnji, bo cena 
predvidoma 36 tisoč dinarjev in 
bo vseljiv maja prihodnje leto. Ta 
cena se ne bo spremenila, pra
vijo na Stanovanjski skupnosti, 
saj je zagotovljenih že preko se
demdeset odstotkov sredstev. V 
bloku, ki je v gradnji v Borovnici, 
pa bo najbrž cena že okrog 44 
tisoč dinarjev za kvadratni meter 
stanovanja. 

Kaže, da bomo družbeno 
gradnjo za to srednjeročno ob
dobje s tem končali. Sicer je na 
Vrhniki predvidena še ena loka
cija — to je nasproti gostilne Tur-
šič, na mestu sedanje kemične 
čistilnice, vendar bi lahko zgradili 
le dvajset stanovanj. Kako torej 
vnaprej? Tajnik Stanovanjske 
skupnosti Janez Pečar meni: »V 
kolikor ne bo v naslednjih letih 
tega srednjeročnega oodobja 
možno graditi iz sredstev soli
darnosti, bomo pri združenih 
sredstvih »izgubili« najmanj po

lovico predvidenih stanovanji 
radi razvrednotenja sredstev 
tem času. , 

Delno bomo ta problem reševa"' « \ » 
sanacijo stanovanjskih blokov z i 
nimi strehami. Nanje bomo name* 
klasične strehe in to obenem izkC 
stili z a gradnjo mansardnih stal* 
vanj. Še posebno bo težko rešev* 
stanovanjsko vprašanje de lavce^ 
iz nekaterih organizacij združen«? 
dela, kjer še precej delavcev H 
rešenega stanovanjskega protj 
ma. Kaže, da bo potrebno to rešs** 
s posojili z a preureditve starih sta(* 
vanj, saj je tudi lokacij z a ind* 
dualne gradnje vedno manj.« 

Že lani bi morale prevzeti gosP' 
darjenje s stanovanji skupnosti (I 
novalcev, vendar ustanavljanji * 
skupnosti zaostaja. Eden od vzrok* 
je najbrž tudi ta, da z a svoje delo1" 
majo prave materialne osnove, sj 
jim z a gospodarjenje praktiJ* 
ostane le 10 odstotkov od stanaij"; 
Vseeno pa so bile v pretežni rff 
ustanovljene te skupnosti v zadif , u d i 

mesecih letošnjega leta. ta problf* v ° j a i 
je v veliki meri tesno povezan tur: s ebe 
ekonomskimi stanarinami. Vendafr 
jasno, da je enkraten preskok l" ! 

ekonomske stanarine skoraj ne«^ 
goč, saj bi se stanarina naenkrat P* 
večala kar z a 240 odstotkov. ReS0, 

lucija o družbenoekonomskem i j d°se 
zvoju občine z a prihodnje leto pw 8 0 d 

videva postopen prehod na eWj P / 
nomske stanarine v letu 1984, \ fp\°< 
odstotka od revalovizirane v r e d n ^ kličei 
stanovanja. To pomeni, pravijo |*. n a i m 

Stanovanjski skupnosti, da bi do*J; stov 
gli 57-odstotni delež pri ekonorrtf t l v n a 
stanarini. To z drugimi beseda^,; 
pomeni, da se bodo morale star*, 
rine povečati z a nekaj nad petde**1 i 
odstotkov. 

tlite 
Ivan 
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Zobna ambulanta na šoli 
Dvakrat tedensko, vsak četrtek in petek, prideta iz vrhniškega 

zdravstvenega doma zobozdravnica Marjeta Jugovic in asi
stentka Milja Čalič na osnovno šolo Log—Dragomer, kjer so 
pred dobrim mesecem uvedli zobno ambulanto za učence tega 
šolskega okoliša. 

»Misel, da bi bila na šoli zobna 
ambulanta, je vzniknila že takrat, 
<o se je šola odpirala. Pobudo 
staršev in šole so podprle vse 
<rajevne skupnosti v našem šol
skem okolišu in za ureditev pro
stora so prispevale tudi znaten 
Jelež sredstev. Krajevna skup-
iost Dragomer je za to namenila 
:elo del sredstev iz samopri
spevka. Jasno pa je tudi šola, kot 
>rganizator, prispevala še preo
stali del denarja, saj nas je uredi-
ev prostora stala 20 starih mili-
onov dinarjev. Notranjski zdrav
stveni dom pa je ambulanto 
>premil s kompletno zobozdrav
stveno opremo in omogočil, da v 
ijej dvakrat tedensko delata zo-
»ozdravnica in asistentka. Ne 
lamo z zdravstvenega vidika, 
udi s pedagoško vzgojnega je to 
»omembna pridobitev, saj sodfjo 
e sicer v program pouka za prvi, 
Irugi in tretji razred v okviru na-
avoslovnega dne tudi redni in 

preventivni pregledi ter sezna
njanje otrok z nego zob v šolski 
zobni ambulanti«, pripoveduje 
ravnatelj Lovro Novinšek. 

Videti je, da so starši zado
voljni, saj so morali preje voziti 
svoje otroke v ambulanto na 
Vrhniko, nekateri so jih vozili tudi 
v Ljubljano. Zdaj je staršem ta 

skrb prihranjena. »Vsakokrat 
imam okrog trideset pacientov. 
Začeli smo s sistematskimi pre
gledi, s prvim razredom in zdaj 
smo pri četrtošolcih. Seveda 
najnujnejše tudi takoj popravim 
in v letošnjem šolskem letu oce
njujemo, da bodo vsi prišli na 
vrsto in da bom najnujnejše pri
mere sanirala. Mislim, da je takle 
način zdravljenja zelo dober, 
otroci prihajajo v skupinah in 
tedaj en drugemu vlivajo pogum, 
saj so nekateri prvič v zobni am-

Široka ponudba 
Integralove poslovalnice 

V Integralov! turistični poslovalnici na Vrhniki menijo, 
da je verjetno še precej občanov, ki ne vedo, kakšne 
usluge vse jim nudijo. Janez Leskovec, vodja poslovalni
ce, pravi, da bi bilo najbolje, da se občani oglasijo pri njih, 
namesto da iščejo usluge v poslovalnicah v Ljubljani ali 
drugod. Nudijo praktično povsem iste počitniške aranž
maje kot drugi. 

Ravno tako je moč na Vrhniki dobiti tudi letalske vozovnice, 
sprejmejo prijave za letovanja vseh agencij ter za potovanja, 
sprejmejo rezervacije za vsa termalna zdravilišča v Sloveniji, 
itd. Tudi sposojo avtomobilov je moč naročiti pri njih. Vse, ki jih 
zanimajo možnosti zimskih počitnic, obveščajo, da so še na 
voljo paketi, ravno tako pa sprejemajo še prijave za izlete na 
zimske olimpijske igre. 

Zdravnica Marjeta Jugovic in asistentka Milja Čalič dvakrat te
densko delata na osnovni šoli Log-Dragomer 

bulanti. Lahko rečem, da so pre
cej bolj sproščeni kot pa v ambu
lanti v zdravstvenem domu,« 
meni zobozdravnica Marjeta Ju
govic. Nedvomno ima takšen pri
stop prednosti tudi v preventiv
nem smislu. Po razredih se pod 
nadzorstvom in ob nasvetih zo
bozdravnice navajajo na pra
vilno nego zob. V načrtih imajo, 
da bi v redno zobozdravstveno 
varstvo zajeli tudi otroke iz vrtca, 
kajti od pravilne nege in popra
vila mlečnih zob je odvisno tudi 
zdravje stalnega zobovja. Nena
zadnje pa so tudi starši zaintere
sirani za takšno obliko zoboz
dravstva svojih otrok, saj so si 
morali preje često vzeti čas, da 
so otroka peljali na Vrhniko ali v 
Ljubljano. Po anketi, ki so jo 
izvedli med učenci, jih bo kar čez 
osemdeset odstotkov hodilo v 
šolsko zobno ambulanto. 

Krvodajalstvo - nesebična 
pomoč sočloveku 

Krvodajalstvo — prosto
voljno, anonimno in brez
plačno je pod okriljem Rde
čega križa, te humane sve
tovne organizacije, postalo 
najmnožičnejša akcija, kjer 
lahko človek največ stori za 
človeka, kjer lahko daruje del 
sebe za ohranitev zdravja in 
življenja neznanega človeka. 

Ta misel je zvenela kot moto 
krvodajalcev, ki so se zbrali v 
Cankarjevem domu na Vrhniki na 
slovesnostni proslavi ob 30-let-
nici krvodajalstva v občini. Na tej 
svečanosti je dobilo priznanje 
tudi 430 krvodajalcev, ki so že 
večkrat darovali kri. Zbranim kr
vodajalcem pa je spregovoril 
podpredsednik občinske konfe
rence S Z D L Friderik Kovač in 
med drugim poudaril: 

»Temelji, na katerih smo začeli 
razvijati prostovoljno krvodajal
stvo in zbirati krvodajalce, slonijo 
na globokem humanizmu in z a -

Tomislav Pejič je 52-krat da
roval kri: »Prvič sem odšel na 
akcijo, ne da bi na kaj pomislil, 
pozneje pa me je začela voditi 
humanost. Žena je bila večkrat 
operirana in odtlej se še več
krat odzovem pozivu Rdečega 
križa. Med krvodajalci pa po
grešam znane ljudi, vsakdo bi 
moral vsaj enkrat dati kri.« 

Anton Sokač je daroval kri 
68-krat: »Ne vem več, kdaj in 
kako je bilo prvič, ko sem dal 
kri. Nekje pred petindvajsetimi 
leti je to bilo in odtlej sem 
reden krvodajalec. Vsakdo, ki 
mu organizem in zdravje do
puščata, bi moral postati krvo
dajalec. Nikoli nI odveč dati kri, 
ki lahko reši marsikatero živ
ljenje.« 

Na slovesnosti ob 30-letnici 
krvodajalstva je 430 krvodajal
cev prejelo priznanja. Ome
nimo pa le tiste, ki so največ
krat darovali kri. 

25-krat: Janez Oblak, Iva 
Brancelj, Franc Buh, Vlado Koc-
jančič, Anton Žust, Srečko Šala-
mon in Jožica Resnik; 

30-krat: Ignac Benko. Janez 
Petrič. Stanislav Gostiša, Slavko 
Šalamon, Peter Radak; 

40-krat: Jože Jesenovec; 
45-krat: Mirko Mlakar in Jože 

Kmetec; 
52-krat: Tomislav Pejič; 
68-krat: Anton Sokač. 

Obveščamo vse krvodajalce, ki 
na proslavi niso dvignili priznanj, 
za 5, 10, 15 in 20 x darovano kri, 
delovne organizacije ter aktiviste, 
da priznanja lahko dobite na ob
činski organizaciji Rdečega križa 
Vrhnika, klis -C-1. 

Vse informacije po telefonu št. 
752-105. 

vesti človeške solidarnosti do so
človeka, ki mu je kri potrebna z a 
zdravljanje, mnogokrat pa tudi z a 
rešitev življenja. 

Iz leta v leto, odkar je organi
zaci ja Rdečega križa pred 30. leti 
prevzela to družbeno obvezo, se 
veča število krvodajalcev. Leta 
1952 jih je bilo okoli 11.600, leta 
1953, ko je postalo krvodajalstvo 
na solidarni osnovi brezplačno, 
se je akciji odzvalo že okoli 
20.000 krvodajalcev. Leta 1982 
pa je prišlo darovat kri že več kot 
110.000 krvodajalcev. 

Tj podatki prepričljivo govore o 
izredni množičnosti prostovoljnih 

krvodajalcev, o njihovi plemeni
tosti in človečnosti. Zato lahko 
govorimo o krvodajalstvu kot 
vrednoti, ki v samoupravni soc ia
listični družbi pomeni tisto dejav
nost, s katero se na zelo konkre
ten način odraža vsa veličina člo
veške solidarnosti. 

K tako razvitemu krvodajalstvu 
pa so veliko pripomogli številni 
aktivisti Rdečega križa, sindikati, 
S Z D L , Z S M , in drugi, ki nenehno 
sodelujejo pri spodbujanju obča
nov z a dajanje krvi ter zdravstvo, 
ki se je razvijalo hitreje tudi zaradi 
zadostnih količin krvi. Tako 
imamo v okviru občine okoli 1600 

krvodajalcev, ki stalno darujejo 
kri, in med njimi krvodajalca ki je 
dal kri že 68-krat, z a kar mu gre 
posebna zahvala.« 

Zaključna misel, da mora biti 
celotna dejavnost usmerjena k 
temu, da vključimo v vrste krvo
dajalcev čim več mladih in da z a 
jamemo slehernega zdravega 
občana, ki bo dal kri vsaj enkrat v 
življenju, saj je največje priznanje 
krvodajalcu, da pomaga in sode^ 
luje pri dajanju krvi ter jo zagotovi 
sebi, družini, tovarišem in vsem 
ljudem, ki jo potrebujejo, je iz
zvenela kot nadaljnja obveza te 
humanitarne organizacije. • 
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ed našimi pripadniki JLA 

JOSIP MIKŠIĆ je predsednik Ko
miteja konference v enoti kasarne 
Ivan Cankar. 

»Leto dni opravljam to funkcijo; 
aktivnost temelji na že prej zastav
ljenih nalogah in obveznostih, po-

eiiii* dedovali pa smo tudi nekaj pro-
blemov. Že v začetku leta smo z a 
čeli realizirati naloge, težišče dela 
je bilo v idejnopolitični aktivnosti pa 
raznih področjih. Pri tem je bil go
tovo pomemben seminar z a ko
muniste, ki nam je pomagal bolje 
razumeti današnji trenutek, v kate
rem živi domovina in s tem seveda 
tudi naša enota. 

Paleta delovanja naših komuni
stov je res raznovrstna. Sode lu
jemo pri realizaciji ekonomske sta
bilizacije, v tem sodeluje celoten 
kolektiv komunistov, mladincev in 
cela enota. 

Aktualno je bilo tudi vprašanje 
sindikata, delovanje se je usmerilo 
tudi na moralno-politično stanje v 
Vojaških sredinah, kar velja še po
sebej z a člane ZK. Spomnil bi še na 
vzgojo, vodenje, »obuko«, na delo 
komunistov v družbenih sredinah 
in pa terenu. Ob koncu leta smo 
člani Komiteja i h sekretariatov 
vseh osnovnih organizacij ocenili 
dosedanje delo; uresničili smo od 
80 do 100 % zastavljenih nalog. 

Prekinili smo tudi s prakso 
l ' i splošnega krivca. Enostavno po-

IO)' j kličemo na odgovornost. Seveda je 
11* J najmočnejše orožje naših komuni-
jsf j stov še vedno zdrava in konstruk-
nCi tivna kritika. 

A 

SRBOLJUB GAVRILOVIĆ, pred
sednik koordinacijskega odbora 
S S O J vojne enote v kasarni Ivan 
Cankar: 

»Moram reči, da so problemi 
mladih tudi naši problemi. Predv
sem se odraža delo mladih pred 
Prihodom v J L A tudi na delu v J L A . 
Ker pa je naše delo specifično, se 
še bolj trudimo pridobiti mlade. Z 
veseljem lahko rečem, da smo pri 
tem že zelo napredovali in da je 
naša mladinska organizacija ak
tivna v vseh oblikah dela in življenja 
kolektiva. V tem letu smo organizi
rali dva pregleda kulturno-zabav-
nih dejavnosti, dva kviza, več lo
kalnih akcij v kasarni in v Borovnici, 
sodelovali smo na delovni akciji 
Pokojišče 83, na MŠO, itd. 

Posebej želim poudariti, da je 
naša dolgoročna naloga mobil iza
cija naših članov. Tu je naša glavna 
naloga vadba na terenu, potem 
vzdrževanje objektov, vključevanje 
v tokove ekonomske stabilizacije, 
kolikor nam pač dovoljuje naše 
mesto v enoti. Nismo popolnoma 
zadovoljni s sodelovanjem mladih 
na terenu. Menim, da mora biti so 
delovanje bolj pogosto in razno
vrstno, pogrešam izmenjavo izku
šenj. Nismo še naredili vsega, da bi 
prišlo do bolj pristnega sodelova
nja, v prihodnje mislimo temu pro
blemu posvetiti posebno pozor
nost. 

Pionirji med 
vojaki 

V okviru proslave dneva 
JLA, ob 22. decembru, so 
vrhniški pionirji obiskali ka
sarno Ivan Cankar. Najmlajši 
gostje so si z zanimanjem 
ogledali moderno oprem
ljene kabinete ter tehniko, s 
katero se enota ponaša. 

Vojaki iz enote Slobodana Sretenovlća 

Zgleden kolektiv 
Vsekakor je težko ohraniti 

naziv najboljše enote med 
osnovnimi enotami v kasarni 
Ivan Cankar. Enota Slobo
dana Sretenovlća pa je že če
trtič zapored dobila to la
skavo priznanje. Lansko-

ima gotovo nemajhne zasluge 
za dosežene uspehe. 

»Čarobne formule seveda ni. 
Zato pa je formula, ki jo pozna 
vsak član našega kolektiva. 
Ima nekaj elementov. Najprej 
pošten odnos do zastavljenih 

čemo, da v preteklem obdobju 
ni bil kaznovan nihče iz naše 
enote. Vzorno skrbimo tudi za 
bojno in nebojno tehniko, za 
kar smo bili še posebej pohva
ljeni od predpostavljenih. 

Napak bi bilo misliti, da se ti 

Nekaj najzaslužnejših, da je enota Slobodana Sretenovlća bila najboljša 

letno prvo mesto so obranili, 
pokal za najboljšo enoto bo 
krasil vitrino tega kolektiva 
do 22. decembra 1984. 

Prišli smo samo z enim vpra
šanjem: kako se ustvari tak ko
lektiv? Odgovoril nam je stare
šina Slobodan Sretenović, ki 

Novi športni 
objekti v kasarni 
Ignac Voljč-Fric 

Te dni so pripadniki J L A dobili 
še en lep in koristen objekt. V 
kasarni Voljč Ignac-Fric na Vrh
niki so odprli športni park, ki ga 
bodo uporabljali vojaki in stare
šine garnizona na Vrhniki. V ok
viru kasarne so igrišča z a nogo
met, odbojko, balinanje in z a 
mnoge športne aktivnosti na pro
stem. Na teh površinah bo v pri
hodnjih letih'cela vrsta tekmovanj, 
trenirale bodo nove generacije 
mladih vojakov. 

Najpomembneje pa je, da so se 
vojaki enote V idosava Panteliča 
sami lotili dela in končali predvi
dene športne objekte v rekordnem 
času. R a z e n asfaltiranja so vsa 
dela opravili sami. Velja poudariti, 
da so tudi pobudo z a samostojno 
delo dali sami. Predlog je naletel na 
razumevanje predpostavljenih in 
tako so si pripadniki J L A podarili 
nekaj, kar ne bo koristilo samo 
njim, ampak tudi prihodnjim gene
racijam njihovih tovarišev. 

VLADIMIR L O J E N 

nalog, potem angažiranje vseh 
subjektov v procesu »obuke« in 
vzgoje, sodelovanje mladinske 
organizadije kot široke fronte 
mladih, organizacije ZK, itd. Če 
te elemente združimo in naj
demo optimalno mero, tudi re
zultat ne more izostati. Vred
nost kolektiva je prav v prila
godljivosti in pripravljenosti 
podrediti se željam kolektiva. 
Čeprav je kolektiv prava Jugo
slavija v malem, sestavljen iz 
posameznikov različnega so-

mladi ne ukvarjajo z aktivnost
mi, ki najbolj zaposlujejo nji
hove vrstnike zunaj armade. 
Igrajo kitaro, poslušajo ročk, 
ukvarjajo se s športom, berejo, 
hodijo v kino. Zabavo so osmi-
lili s kvizom, ki ga organizirajo 
skoraj vsako soboto.« 

To je samo glavno o najboljši 
enoti leta 1983, enoti, ki do
sega lepe rezultate, s katerimi 
pa ni nikoli povsem zadovoljna, 
saj želi biti vedno boljša. 

M . A . 

cialnega, ekonomskega pore
kla, izobrazbe, je nastala 
enota, v kateri se vsak zaveda 
svojih dolžnosti. Seveda nam 
dolžnost ne dovoljuje povedati 
točnega števila, lahko pa re-

30 let 
zvestobe 

Trideset let in štiri mesece 
je preteklo od takrat, ko je 
An ica Škoda prvič prestopila 
prag kasarne Ivan Cankar. Z 
nami je preživela več kot tri
deset let na svojem delov
nem mestu, bila je priča ra
zvoja in modernizacije enote, 
delala in živela je z genera
cijami vojakov in starešin. 

V zadnjih dneh letošnjega 
leta je zaključila svojo de
lovno dobo pri nas. Pravi, da 
je bilo veliko težkih in tudi 
lepih trenutkov. 

»Toda slabo se pozabi, 
ostanejo samo lepi spomini.« 

Na skromni svečanosti so 
se ji najbližji sodelavci zah
valili z a zvestobo, starešina 
Rifat Šehovič pa ji je z darilom 
zaželel veliko zdravlja in še 
veliko lepih trenutkov in let. 

M. A. 

Za tesnejše sodelovanje 
Tokrat smo se pogovarjali z vojaki oktobrske generacije, ki 

so na Vrhniki šele nekaj mesecev. Vprašali amo jih o vtisih, ki 
jih imajo o mestu In ljudeh. Njfi smo izbrali zategadelj, ker 
šele zbirajo prve vtise. Veliko so imeli povedati, predvsem pa 
ao al želeli mesto in ljudi v njem še bolj spoznati. 

Alija Agib iz Gostivara: »Bil sem na Vrh
niki že prej, vendar le bežno, saj smo imeli 
šolsko ekskurzijo. Kraj mi je zelo všeč. Bo
gato zgodovino ima in velikega literata — 
Ivana Cankarja. Bral sem ga že v osnovni 
šoli. Ljudje so prijetni in prijazni, tako da 
sem res vesel nove sredine 

Branimir Klavže iz Slovenskih Konjic: 
»Mesto je lepo in ljudje prijazni. Veliko so
delujemo z vrhniško mladino na kulturnem 
področju, vendar bi rad videl, da bi se sre
čevali še pogosteje. Nasploh pa so ljudje 
na Vrhniki razumevajoči... Ko smo rabili 
harmoniko za kulturno prireditev naše 
mladinske konference, sem krenil kar v 
glasbeno šolo. Posodili so mi jo, ne da bi 
me prej poznali. Res so prijazni.« 

Gradimir Korač iz Beograda: »Prvič sem 
videl Vrhniko, ko sem prihajal v vojašnico. 

'Bil sem le nekajkrat v mestu. Mesto mi je 
izredno všeč. Mimo je. Okrog njega se po
gled razprostira na čudovito pokrajino z 
griči in cerkvicami. Slovenija mi je všeč«. 

Franc Slana iz Maribora: »Na Vrhniki je 
kar premalo družbenih prostorov, kjer bi se 
vojaki zbirali, zabavali, zato posedamo po 
gostilnah, kar je škoda. Na športnem in 
kulturnem področju dobro sodelujemo z 
vrhniško mladino, menim pa, da bi lahko 
sodelovanje še razširili in poglobili. Dobro 
bi bilo, če bi v vojašnici ustanovili^sekcijo 
za informiranje, ki bi nas obveščala o pri
reditvah v mestu. Rad bi se jih pogosteje 
udeleževal«. 

Denis Deželjin z Raba: »Odkar sem pri
šel na Vrhniko, sem.bil v mestu trikrat. Od 
tega dvakrat v gledališču. Ne čutim potre
be, da bi odhajal pogosto iz vojašnice, ker 
se tu dobro počutim. Le več kulturnih in 
športnih prireditev bi morali pripraviti in 
nanje povabiti mlade z Vrhnike in iz okoli
ških krajev. Zelo so mi bile všeč kulturne 
prireditve, ki so jih popestrili mladinci z 
Vrhnike. 

DANIJEL BOŽIČ 

Četrta zmaga 
Vojaki kasarne »Ivan Cankar« so se letos že desetič izkazali z ši

roko zasnovano kulturno prireditvijo, ki je trajala ves november. Se
veda je ta prireditev tudi tekmovalnega značaja in zato je trud, ki ga 
vložijo vajaki, še toliko večji. Obenem pa je kulturni prikaz priložnost 
za poglabljanje sodelovanja z mladino vrhniške občine. 

Na letošnjem jubilejnem 10. pri
kazu kulturnih dejavnosti so sode
lovale vse mladinske konference 
vojašnice. Nastopilo je nekaj sto 
mladincev in kvaliteta prireditev je 
bila prava poživitev običajnega 
vsakdana. Prireditev je dokazala, 
da se z dobro voljo in trdim delom 
da doseči veliko in da je prav ma
sovnost zagotovilo, da bo tudi 
raven kulturnih prireditev visoka. 

Kot vsako tekmovanje je imelo 
tudi to svojega zmagovalca. Prvo 
mesto je prepričljivo zased la II. 
mladinska konferenca Z S M J sta
rešine Per ice Kulundžiča. Fantje 
so si z a skrbno pripravljene fol
klorne točke izposodili noše celo iz 
Zagreba, v narodnozabavnem or

kestru je bilo nekaj pravih mojstrov, 
ki so znali ustvariti vzdušje, pevski 
zbor je bil kljub kratkim pripravam 
izredno ubran in še bi lahko našte
vali. K zmagi pa so veliko prispe
vale tudi mladinke in mladinci vrh
niške plesne šole. 

Na drugo mesto se je uvrstila I. 
mladinska konferenca. Omenimo 
naj le njihove izredne humoristične 
točke in jazz duo, vsekakor pa bi 
tudi številni drugi nastopi zaslužili, 
da bi jih videla tudi širša javnost. 
Tretja je bila V . mladinska konfe
renca. 

Pokale je najboljšim v finalnem 
delu kviza »Tito-partija-revoiucija« 
17. decembra podelil starešina 
Rifat Šehovič. DANIJEL BOŽIČ 

Eteml Prparim je bil s svojim folklornim In humorističnim na
stopom med najzaslužnejšimi za zmago. (Foto: Ganić Alek
sandar) 
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NAMEN INVESTICIJE, POVZETEK 

Z Izvedbeno fazo sanacije preskrbe z vodo v ob
čini Vrhnika, ki bo končana ta mesec, bo dosežen 
la prvi cilj dolgoročnega in načrtnega reševanja 
preskrbe a pitno vodo. Novi vodni viri bodo zame
njali oporečna vira s tam, da zagotavlja njihova iz
datno* možnost zagotavljanja potrebnih količin 
pitne voda za naslednje obdobja. Do obstoječega 
omrežja Je zgrajeno povezovalno omrežje ustrez
nih zmogljivosti za bodoče potrebe. S prvo fazo 
sanacije Je torej zagotovljen ustrezen vir pitne 
vode obstoječim porabnikom vode Iz javnega vo
dovoda, Izboljšane bodo tudi tlačna razmere. Že v 
razpravi o prvi fazi je Mio ugotovljeno, da z 
Izvedbo prve faze ne bomo rešili vrste problemov 
oskrbe z vodo v občini In jih bomo reševali v na
slednjih fazah. Na osnovi generalna rešitve je bil 
žs v razpravi o prvi fazi Izdelan okvirni program 
prednostnih nalog druge faze. Investitor Je prido
bil programska projekta za drugo fazo, ki aluzijo za 
pripravo programov In njihovo sprejemanje. 

Pri programu druge faze sanacije izhajamo iz na
slednjih ciljev: 

— zagotoviti racionalno obratovanje vodovoda s 
povečanjem obratovalne pripravljenosti; 

— zagotoviti pitno vodo višje ležečim območjem 
Vrhnike in Borovnice; 

— za največje porabnike pitne vode za tehnološko 
porabo zagotoviti ločeno oskrbo; 

— ustvariti možnosti priključevanja lokalnih vodo
vodov na javni vodovod; 

— zagotoviti po potrebi naprave za pripravo vode. 
Navedenih ciljev ne bo mogoče doseči na celotnem 

območju občine z izvedbo II. faze. Možno pa je z drugo 
fazo rešiti ključne probleme, ki jih z rednimi finančnimi 
viri ni mogoče rešiti v krajšem času. Predvidevamo, da 
bi preostale probleme lahko reševali iz predvidenih 
virov financiranja komunalnega gospodarstva pod 
pogojem, da so ti viri uvedeni in da v bodoče prepre
čimo obremenjevanje virov in omrežja z novimi porab
niki ali s povečano porabo, ne da bi povzročitelj pokril 
stroške za povečane zmogljivosti. Problematiko odda
ljenih krajev (Pokojišče, Zaplana), ki ni vključena v 
program druge faze, pa bo potrebno reševati na pod
lagi posebnih dogovorov. 

Program druge faze v tehničnem smislu ni do
končno opredeljen. V času njegove priprave so manj
kale trdne opredelitve dolgoročnega razvoja v prosto
ru. Pričakujemo, da bo v kratkem sprejet vsaj koncept 
dolgoročnega razvoja občine z dinamiko njegovega 
izvajanja. S tem bo v nadaljnji pripravi programa dana 
podlaga za preveritev predlaganih rešitev, predvsem 
pa za njihovo natančnejšo določitev in dinamiko izva
janja. 

. V program druge faze so uvrščeni le cevovodi in ob
jekti, ki predstavljajo primarno omrežje in naprave. 
Dosledno vztrajanje na tej ločnici je pomembno, ker 
imamo v občini v skladu s predpisi že dolgo predpi
sano plačevanje stroškov za izgradnjo sekundarnega 
omrežja s strani tistih, ki se priključujejo na vodovod. 
Vključevanje sekundarnih cevovodov v program 
druge faze bi torej pomenilo solidarnostno financiranje 
stroškov, ki so jih številni porabniki že morali — ali jih 
bodo še morali — sami plačati. Zato bi morali novi po
rabniki v celoti nositi stroške izgradnje ali potrebe re
konstrukcije sekundarnih cevovodov in seveda tudi 
hišnih priključkov. V okviru izgradnje druge faze je 
pomembna tudi opredelitev odnosa do tistih, ki se 
bodo šele priključili rja javni vodovod. Novi porabniki 
doslej s ceno vode niso sodelovali pri financiranju iz
gradnje vodnih virov in primarnega omrežja. Zato jih 
pri priključevanju s tega stališča ne bi bilo mogoče ize
načiti z obstoječimi porabniki. Predvideno je, da bi novi 
porabniki pred priključitvijo plačali tudi določen prispe
vek za primarno omrežje, ki se zmanjša za plačani 
samoprispevek. Pred določitvijo predloga programa 
druge faze se morajo pristojni organi izreči o finančnih 
obveznostih novih porabnikov. V končnem programu 
druge faze bo možno uvrstiti gradnjo primarne mreže 
in objektov le v tistih območjih, v katerih bo doseženo 
soglasje pristojnih organov s predpisano ureditvijo po 
načelih urejanja stavbnih zemljišč o sofinanciranju 
dogovorjenih stroškov. 

Program druge faze sanacije zajema: 
1. zagotovitev gravitacijske oskrbe Borovnice; 
2. zagotovitev pitne vode v visokih conah Vrhnike in 

Borovnice; 
— izgradnjo cevovoda za oskrbo s tehnološko 

vodo velikih porabnikov na Vrhniki; 
4. priključevanje lokalnih vodovodov na Drenovem 

griču, Logu in v Dragomerju; 
5. potrebne večje rekonstrukcije primarnega omrež

ja; 
6. izgradnja prirftarnega cevovoda za zagotovitev 

nemotene oskrbe tistih delov občine, ki nimajo zago
tovljenih ustreznih tlačnih razmer. 

V program ni vključena čistilna naprava, ker sedaj 
znane lastnosti vode ne zahtevajo predhodnega čiš
čenja. 

Stroški za izvedbo programa so ocenjeni na 
128.550.000 din. Pri tem smo upoštevali cene ob 
koncu leta 1984. 

Pretežen del sredstev za izvedbo programa je pred
viden iz samoprispevka občanov. Samoprispevek v 
višini 1 % naj bi veljal 5 let. Manjši del sredstev naj bi 
zagotovila Območna vodna skupnost Ljubljanica-
Sava, če bodo v naslednjem srednjeročnem obdobju 
takšni nameni še v programu. Med finančne vire je 
vključen tudi del amortizacije. Krediti so predvideni le 
za premoščanje priliva samoprispevka za zagotovitev 
čim hitrejše gradnje. 

Dinamika izvajanja del je odvisna od priliva samo
prispevka in možnosti kreditiranja. Predvidevamo raz
členitev na več investicij, da zagotovimo čim hitrejše 
angažiranje zbranih sredstev. Za hitro gradnjo — in s 
tem racionalno uporabo sredstev — predvidevamo, 
da bomo morali v naslednjem letu opraviti vse investi
cijske priprave za vsaj polovico objektov tega progra
ma. 

Po izgradnji II. faze zaradi stroškov obratovanja ne 
predvidevamo večjega porasta cene vode. Ceno pa 
bo zvišala povečana amortizacija. Vpliv povečanja 
amortizacije bo zmanjšan v sorazmerju s povečano 
porabo vode. Povečana amortizacija bo izboljšala ma
terialne možnosti za večje rekonstrukcije in tudi grad
njo omrežja in bo s tem zmanjšana potreba po vključe
vanju večjih sredstev za razširjeno reprodukcijo v 
ceno vode. 

OPIS VLAGANJ 
IN OCENA STROŠKOV 

Izgradnjo omrežja in naprav opredeljujemo v skupi
nah, kot so določene naloge druge faze sanacije. To 
ne pomeni vrstnega reda izvajanja del, saj je potrebno 
v zvezi z dinamiko gradnje rešiti vprašanje dinamike 
gradnje oz rekonstrukcije sekundarnih cevovodov pri 
priključevanju lokalnih vodovodov in vprašanje dina
mike pozidave posameznih območij na Vrhniki in Bo
rovnici. Ker ti podatki niso znani oziroma še niso spre
jete dokončne odločitve, je mogoča načelna opredeli
tev prioritet: 

1. zagotoviti vodo območjem, ki niso priključena na 
javni vodovod (visoke cene, priključevanje lokalnih 
vodovodov); 

2. izvesti nujne rekonstrukcije na cevovodih zaradi 
zamenjave dotrajanih cevovodov oziroma izboljšanja 
tlačnih razmer; 

3. zagotoviti gravitacijsko oskrbo v Borovnici; 
4. zagotoviti ločeno oskrbo s tehnološko vodo iz 

Primčevega studenca do Robove ceste; 
5. zgraditi povezovalni cevovod od Verda do Sinje 

gorice in zagotoviti povečanje zmogljivosti zbiralnikov 
za pokrivanje nihanj v potrošnji. 

Do izdelave predloga programa je potrebno zbrati 
mnenja in predloge v zvezi s prioriteto gradnje, da bo 
mogoče določiti dinamiko izvajanja II. faze. -

GRAVITACIJSKA OSKRBA BOROVNICE 
Predvidena je izgradnja primarnega cevovoda v 

dolžini cca 700 m do zbiralnika in izgradnja zbiralnika v 
velikosti 450 m 3. Stroške cevovoda ocenjujemo na 
7.000.000 din, stroške zbiralnika pa na 5.850.000 din. 

VISOKI CONI BOROVNICA IN VRHNIKA 
V Borovnici (za Laze) je predvidena gradnja črpa

lišča pri novem zbiralniku, cevovod do njega za del vi
soke cone (V-3) v dolžini cca 250 m in zbiralnik del vi
soke cone v velikosti 400 m 3 • Stroški za črpališče so 
ocenjeni na 2.000.000 din, cevovod 1.000.000 in zbi
ralnik 5.200.000 din. 

Na Vrhniki je predvidena izgradnja dveh črpališč za 
visoko cono, 1300m cevovodov, zbiralnika v velikosti 
300m 3 in 10Om3 • Stroški za cevovode so ocenjeni na 
7.500.000 din, črpališči na 4.000.000 din in zbiralnika 
na 6.000.000 din. 

PRIKLJUČEVANJE LOKALNIH VODOVODOV 
Predvidena je priključitev lokalnih vodovodov na 

Drenovem griču, na Logu in v Dragomerju — z izgrad
njo potrebnega dela primarnega omrežja in objektov. 
Za posamezne kraje so — glede na izdatnost in kvali
teto lokalnih vodnih virov, zmogljivost in stanje 
omrežja ter objekte — ocenjene različne možnosti 
priključevanja lokalnih vodnih virov. Maksimalna in 
dokončna rešitev je izgradnja novega sekundarnega 
omrežja, saj obstoječi ne zagotavlja potrebne pro
pustnosti, potrebne količine požarne vode in ne mož
nosti povečevanja odjema obstoječih porabnikov ter 
priključevanja novih porabnikov. V kolikor v posamez
nem območju ne bo doseženo soglasje za prejšnjo re
šitev, je možno priključevanje posameznih delov lo
kalnih cevovodov s tem, da predhodno pogodbeno 
sprejeta obveznost, da bodo novi porabniki pokrili de
janske stroške izgradnje sekundarnega omrežja. Ta 
rešitev je možna kot začasna za takojšnje priključeva
nje posameznih lokalnih vodovodov tudi pred pričet-
kom izvajanja druge faze, če je povezana le z manj
šimi stroški za priključitev. 

Za Log obstaja možnost, da kot začasno rešitev do
vajamo iz javnega vodovoda manjkajočo količino vode 
v zbiralnik lokalnega vodovoda. S tem ostanejo v celoti 
nerešeni problemi kvalitete vode, neustrezne tlačne 
razmere, premajhna prepustnost in nezagotovljene 
količine požarne vode. Pri priključevanju lokalnih vo
dovodov v nekaterih primerih obstaja možnost faz
nega priključevanja nekaterih delov naselij, ki se oskr
bujejo iz skupnih lokalnih vodovodov, s čimer bi se 
izboljšale razmere tudi za preostale porabnike, ki 
ostanejo priključeni na lokalni cevovod. 

Program priključevanja bo mogoče natančneje 
opredeliti po razpravah v krajevnih skupnostih. Stroški 
so ocenjeni na 14.000.000 din. 

IZGRADNJA CEVOVODA ZA OSKRBO 
S TEHNOLOŠKO VODO NA VRHNIKI 

Predvidena je izgradnja 600 m cevovoda, od rezer
voarja na Trojici do Robove ceste in rekonstrukcija čr
pališča. Stroški so ocenjeni na 6.500.000 din. 

REKONSTRUKCIJA 
OBSTOJEČIH CEVOVODOV 

Predvidena je zamenjava najbolj dotrajanih delov 
primđrnih cevovodov in povečanje "primerov tistih 
delov cevovodov, ki ne zagotavljajo potrebne pre
pustnosti za zagotovitev ustreznih tlačnih razmer. Po
trebna je še ustrezna tehnična preveritev obstoječih 
cevovodov za določitev odsekov, kjer je zaradi dotra
janosti najbolj nujna zamenjava. Stroške ocenjujemo 
na 20.000.000 din. 

IZGRADNJA NOVIH PRIMARNIH 
CEVOVODOV IN OBJEKTOV 

Za zagotovitev ustreznih tlačnih razmer v celotnem 
območju od Vrtnarije na Vrhniki do Lukovice je po
trebno zgraditi od Verda do Sinje gorice 2500m dolg 
cevovod, ki je tudi pogoj za povečano porabo iz obsto
ječega omrežja zaradi priključevanja novih porabni
kov in zaradi predvidenega razvoja v tem delu občine. 
Zaradi povečane porabe, nihanj v porabi ne bo mogel 
več kriti novi zbiralnik nad Verdom, zato je potrebno 
zgraditi protiležnega v območju Storževega hriba, v 
velikosti 500m 3- Stroški za cevovod so ocenjeni na 
25.000.000 din, za zbiralnik 6.500.000 din. 

Rekapitulacija: v 000 din 

cevovodi zbiralnik črpališča skupaj 

1. Gravitacijska oskrba Borovnice 7.000 5.850 12.850 
2. Visoke cone 8.500 11.200 6.000 25.700 
3. Lokalni vodovodi 14.000 14.000 
4. Tehnološki cevovod 6.500 6.500 
5. Rekonstrukcije 20.000 20.000 
6. Novi povezovalni cevovod in protiležni zbiralnik 25.000 6.500 31.500 

81.000 23.550 6.000 110.550 
7. Nepredvideni stroški 11.000 
8. Stroški dokumentacije, investicije in ostali stroški 7.000 

SKUPAJ: 128.550 

Stroški so ocenjeni na osnovi programskih projek
tov brez popisov aproksimativno in jih bo mogoče na
tančneje določiti na osnovi idejnih načrtov. Pri tem so 
upoštevane cene zadnjega četrtletja 1984. 

Opomba: 
Program druge faze potrebuje še strokovno-teh-

nično verifikacijo, ki bo opravljena do konca letošnjega 
leta. Zato dopuščamo možnost sprememb posamez
nih rešitev zaradi zagotovitve optimalnejših rešitev). 

VIRI FINANCIRANJA 

Z a izvedbo druge faze sanacije oskrbe z vodo so pred
videni naslednji viri sredstev: 

1 . 1 % samoprispevek z a dobo 5 let (višina 
O D 1983): 100.000.000 

2. Dotacija Območne vodne skupnosti 
Ljubljanica-Sava: 

3. del amortizacije od obstoječih vodovodov: 

izvedenem referendumu do začetka gradnje. V prvem 
delu priprav bo izdelana tehnična dokumentacija na 
ravni idejnih projektov, izvedena ustrezna lokacijska 
preveritev s predpisanimi mnenji ter izdelane zasnove 
investicijskega programa. Poleg tega bo za del objek
tov izdelana tehnična dokumentacija do projektov za 
pridobitev gradbenega dovoljenja. Za potrebe javnih 
razprav bodo izdelana ustrezna strokovna gradiva. 
Natančnejša časovna določitev posameznih nalog bo 
mogoča po sprejemu odločitev o pričetku aktivnosti za 
pripravo referenduma. 

Po izvedenem referendumu bo izveden preostali 
del investicijskih priprav v skladu z dogovorjeno dina
miko gradnje 

8.550.000 
20.000.000 

PROGRAM IZVAJANJA 
INVESTICIJSKIH PRIPRAV 
IN GRADNJE 

IZVAJANJE GRADNJE 
Po sprejemu opredelitev o programu druge faze v 

128.550.000 organih SKOCES bo ta program dopolnjen z dinamiko 
gradnje v skladu s sprejetimi prioritetami in ocenjeno 
dinamiko priliva sredstev ter pridobivanja premosti
tvenih kreditov. 

Pripravil: 
Zavod za načrtovanje 

INVESTICIJSKE PRIPRAVE 
Investicijske priprave delimo na aktivnosti do spre

jema programa na referendumu in na priprave po 
Samoupravna komunalno-

cestna skupnost Vrhnika 

Na podlagi 7. člena Zakona o refi 
(Ur. l i s t S R S št. 23/77), 2. in 6. členaZi 

-17/83) 201. člena statuta občine Vrhnl 
občine Vrhnika na predlog Samoupri 
seji zbora združenega dela, zbora kra!1 

sprejela naslednji 

iti 01 
spe 
It: 3 
ce< 
in c 

O RAZPISU REFEREN 
PRISPEVKA NA OB 

1. člen ,>ispei 
Z a območje občine Vrhnika se razpis | ( u d j i 

referendum z a uvedbo samoprispevka i j^g ( 

denarju z a financiranje programa sani j j r o m i 

cije preskrbe z .vodo v občini VrhniW,teroc 
Užins 
'Hčer 

2. člen >vdol 
Skupna predvidena vrednost pršiva za 

grama II. etape sanacije preskrbe z vod »vkih 
bo znašala 12.8.550.000 din. S r e d s t v i , od; 
bodo porabljena z a naslednje: Nbnć 

1. Gravitaci jska oskrba Borovnice; 'skupi 
2. visoke cone Borovnica in Vrhnikafe pa 
3. priključevanje lokalnih vodovodo^mopr 
4. izgradnja cevovoda z a oskrbo 'j ne i: 

tehnološko vodo na Vrhniki; J | e 9 a < 
5. rekonstrukcija obstoječih cevovOpo-zd 

dov; Joštev 
6. izgradnja novih primarnih cevovolo. , 

dov in objektov; 
7. nepredvideni stroški; 
8. stroški dokumentacije, invest. i*t>prisp 

ostali stroški. Jska s 
fladne 

ttvajf 
3. člen 16 'on.i 

Skupna investicijska vrednost objeK-j* Pose 
tov, navedenih v prejšnjem členu, z n a š l i , z 
128.550.000 din. Od tega zneska se boi avlja ! 
samoprispevkom zbralo 100.000.000, j ' skup 
dotacijo Območne vodne skupnos' [k> koi 
Ljubl janica—Sava 8.550.000 din in ! ' n a d 
delom amortizacije od obstoječih vodo tevkoi 
vodov 20.000.000 din. *9an, 

1 v SO 
'skon 
a 

4. člen 
Samoprispevek bo uveden z a ob-

dobje petih (5) let, in sicer od 1. 7.198* 
do 30. 6. 1989. Samoprispevek b o d « t a u r " 
plačevali delovni ljudje in občani, I 
stalno prebivajo na območju občine Vrh
nika po stopnji 1 % od naslednjih osnotf 

1. delavci, ki dosegajo osebni doho
dek iz delovnega razmerja po predpisi!1 

o delovnih razmerjih od čistega oseb
nega dohodka in nadomesti la osebnega 
dohodka; 

2. občani, ki imajo dohodek od pokoj
nin 

J. doli 
'toloči 

glase 
'nika, 
menil' 
apos 

&či na 
3. delovni ljudje, ki samostojno kot ' š e n 

glavni skupš ali postranski poklic opravljajo - , ~ 
kmetijsko, gospodarsko ali poklicno de- n se r 
javnost in plačujejo davek iz dejavnost 
po dejansko doseženem dohodku cw| 
osebnega dohodka, zmanjšanega za 
prispevke in davke ter od nadomestila i P e k 
osebnega dohodka; , a S l 

4. delovni ljudje, ki plačujejo davek p" * ° n a 

pavšalnem letnem znesku in samo- bnei 
stojno opravljajo gospodarsko ali pO"., ')•. 
klicno dejavnost kot: £ ° m i : 

— glavni poklic od osnove, ki ustreza ni 
letnemu povprečnemu čistemu 
nemu dohodku na zaposlenega . 
Sloveniji z a preteklo leto, preračunano i* j ^ P r a v 

lun 
oseb-L o i 
v sflpupšč 

tisi pev 
devetmesečnega povprečja, 

— postranski poklic od osnove, I" 
ustreza trikratnemu pavšalnemu davkih 
odmerjenemu, iz dejavnosti v istem l e ^ ' L 

5. delovni ljudje in občani od prilož-f B ndu 
nostnih dohodkov iz kmetijskih, gospo
darskih ali poklicnih oziroma drugih de
javnosti avtorskih pravic ter osebnih d o l 
hodkov iz naslova pogodb o delu, od k* n d u l 

terih se plačuje davek po odbitku ter P . \ a ! n f 
dohodkih iz avtorskih pravic, z a normi'^ K a t l 

rane ali dejansko priznane materialn'L a 0 

stroške. 
Ne glede na določbe iz prvega ^Kč , 3 " 1 ' 

. . avka tega člena pa plačujejo samopr1 - ^ C | n e 
spevek po stopnji 5 % delovni ljudje i" ̂ . P r 0 

»ndu 

občani od katastrskega dohodka nS" ,^ 
gozdnih zemljišč. 

5. člen 
Samoprispevek se ne plačuje od pn? 

jemkov iz socialnovarstvenih pomoči, o° 
invalidnine, od pokojnine z varstveni" 1 

dodatkom, od štipendij učencev in štu
dentov ter od nagrad, ki jih prejemajo 
Študenti in učenci na proizvodnem del u 

oziroma na delovni praksi. 

1< 

Samopr ispevka tudi ne plačujejo: 

1. delavci in občani, ki imajo čiste 
osebne dohodke iz delovnega razmerja 
po predpisih o delovnih razmerjih in od 
pokojnin, ki ne presegajo višine zajam
čenega osebnega dohodka; 

2. delovni ljudje in občani, ki imajo 
osebne dohodke od kmetijske dejavno
sti, če letni katastrski dohodek negozd-
nih zemljišč ne presega 11.500 din na 
gospodarstvo in so zdravstveno zavaro
vani kot kmetije in združeni kmetje, ki so 
pokojninsko in invalidsko zavarovani na 
podlagi dohodka iz kmetijstva; 

3. delovni ljudje in občani, ki imajo 
osebni dohodek od kmetijske dejavnosti 
z a čas, ko imajo pravico do oprostitve in 
olajšav po zakonu o davkjh občanov, ter 
kmetje, katerih kmetije so uvrščene v IV 
davčno kategorijo in so tudi oproščeni 
plačevanja davkov od dohodka iz kme
tijstva. 

Ijudj 
tak 
stri 

»set 
S\op 

i z a 
ina 
Ivna 

a 

zač 
Unen 

$ n a 

'SCii 



D E C E M B E R 1983 

f e r l g i h oblikah osebnega izvajanja 
^ ispevku (Ur. list S R S št. 3/73 in 

št: 31/79 in 5/82) je Skupščina 
" ^ - c e s t n e skupnosti Vrhnika na 
y.aj "i in družbenopolitičnega zbora 

an»?i| 
niW,ti 

MU t UVEDBO SAMO-
itfBČINE VRHNIKA 

6. člen 
>fispevka bodo n a zahtevo 

P tudi delovni ljudje in občani, ki 
o n X b n e dohodke iz delovnega ra

koma nadomesti la osebnega 
i ter od pokojnin, če dohodek na 
f i n s k e g a člana ne presega 
l rnčenega osebnega dohodka. 
1 v dohodek štejejo vsi dohodki, 

pro >va z a odmero samoprispevka, 
'oojevkih občanov, ki izpolnjujejo 
stvi 1 odstavka tega člena, bo od-

•sebna komisija, ki jo imenuje 
3; 'skupščina. 
l i k * p a lahko odloča o oprostitvi 
do vW)oprispevka tudi tiste zave
jo ne izpolnjujejo pogojev iz 1. 

[tega člena, če živijo v ogrože-
ovohtj.zdravstvenih razmerah, pri 

pšteva mnenje Centra z a so-
DVOto. 

1 7. člen 
t '"^Prispevkom zbrana sredstva 

[Jska sredstva in se bodo upo-
*ladno z dotokom sredstev izk-
tevajanje programa, navede-
i lenu tega sk lepa in se bodo 

jek-* Posebnem računu, 
aš^tvi, zbranimi s samoprispev-
bos avija Samoupravna komunal
n i ' skupnost temeljna enota z a 
ios* Po komunalno rabo. 
n z*nad zbiranjem in uporabo s 
idcr tevkom zbranih sredstev 

"fgan^ki ga imenuje občinska 
1 v soglasju s skupščino S a -
'6 komunalno-cestne skujino-

<o|-

8. člen 
0(jo Jđum bo v nedeljo, 27. maja 
, K 
(r\y 

ho-
isin 

I do 19. ure na glasovanih me-
fcloči občinska volilna komisi-

9. člen 
glasovanja imajo vsi občani 

*nika, ki so vpisani v splošnem 
»beniku. Pravico' glasovanja 
aposleni občani, mlajši od 18 

^ i na območju občine Vrhni-
' š e nimajo volilne pravice z a 
skupščine družbenopolitičnih 
'n še niso vpisani v volilni ime-

kot" 
jajc; 
de- 1 

osti 
odi 
za 10. člen 

stila °pek o glasovanju in izvedbi 
fa se smiselno uporabljajo 

; po 'kona o referendumu in drugih* 
n o- jebnega izvajanja (Uradni list 
po- * 7 7 ) - Referendum vodi občin-

'komisija, ki tudi ugotovi rezul-
3za Odurna na območju občine, 
eb- ,o uvedbi samoprispevka 
SP 'tipščina občine, če se bo ve-
0\l Opravičencev glasovalcev na 

Nine odločila na referendumu 
Ki ^spevek. 

<kw 
»tu; 11 • člen 
o\- l renduma se objavi v Uradnem 
po
je
do- 12. člen 
k* r e ndumu glasujejo delovni Iju-
pii ani neposredno in tajno z gla-

rrirtf kateri je napisano: 
i n ^ n a občine Vrhnika 

'Sndumu, dne 27. maja 1984 
J samoprispevka v denarju z a 
jbćine Vrhnika z a sofinancira
nj programa sanacije vodoo-
*lni Vrhnika, z a do ro petih let, 
7. 1984 do 30. 6. 1989. 

g l a s u j e m 

žig 

:|£na republika Slovenija 
o SČINA OBČINE V R H N I K A 

j Številka: 1/1-014-02/82 
Datum: 

P R E D S E D N I K 
SČINE OBČINE V R H N I K A 

VIDOVIČ Andrej 

ZA 

' l judje in občani izpolnjujejo 
1 take, da obkrožijo besedo 
I strinjajo z a uvedbo samopri-
*6sedo »PROTI«, če se z 
V iopr ispevka ne strinjajo.« 

13. člen 
»• z a izvedbo referenduma za 
čina Vrhnika v proračunu in 
wna komunalno-cestna skup
ka . 

14. člen 
• začne veljati osmi dan po ob-
Inem listu S R S . 

Prvič se je predstavila tudi skupina »Edina beseda« 

Petindvajset let 
Cankarjeve knjižnice 

Kot se spodobi ob jubileju — pred dnevi so v Cankarjevi knjižnici sla
vili 25-letnlco —ne gre prezreti najpomembnejših mejnikov v nekem kul
turnem razvoju. Tembolj, ker gre za rojstno mesto naiega velikega moj
stra peresa, ki se je z zlatimi črkami vpisal v slovensko zgodovino. 

Prav Cankarjev oče je z nekaj prijatelji, 
častilci knjig, pred več kot stoletjem, v letu 
1876, ustanovil na Vrhniki bralno društvo 
in tako postavil temelje čitalnici. Vsi mate
rialno šibki prebivalci so tako dobili mož
nost izobrazbe s časopisi, dramskimi in 
pevskimi predstavami. 

Ko so leta 1908 ustanovili telovadno 
društvo Sokol, so njegovi člani pričeli zbi
rati knjige in osnovali knjižnico. Ob njihovi 
sta delovali v tistem času še rokodelska in 
prosvetna. Odprte so bile le ob nedeljah, v 
njih pa so bralci lahko dobili tudi sveže in
formacije — časopise. 

Ob zasedbi Italijanov so se tudi knjigam 
pisali slabi časi. Pred uničevanjem in za-
žiganjem so jih reševali zavedni Vrhničani 
in jih poskrili po svojih domovih. Po kon
čani vojni so jih vračali, prizadevna mla
dina Jh je zbirala in urejala in kmalu je spet 
delovala knjižnica v Sokolskem domu. 

Sindikalne in društvene knjižnice na 
Vrhniki so se leta 1958 združile v Ljudsko 
knjižnico. Le-ta je domovala v stari baraki. 
Ob ustanovitvi je imela 912 knjig, vpisanih 
je bilo 86 članov, ki so si v prvem letu izpo
sodili 200 knjig. 

"Honorarnegaknjižničarja, učitelja Ivana 
Michlerja, ki je postavil temelje strokovni 
ureditvi, je šele v letu 1962 zamenjal dela
vec s polnim delovnim časom. V desetih 
letih se je knjižni sklad povečal na 6366 
knjig, našteli so 5646 obiskov in v letu 
1968 izposodili 11010 knjig. Tri leta ka
sneje so s preureditvijo povečali prostor 
na 62 kvadratnih metrov, naslednje leto so 
lahko zaposlili še eno delavko, vrhniški pa 
se je pridružila tudi knjižnica v Borovnici. 

Karel Grabeljšek je prisrčno pred
stavil svojo zadnjo knjigo Cerk
veni maček. 

Poteza, ki so jo naredili pred devetirrt 
leti, se je za bralce izkazala kotzelo ugod
na. Izposojnino za knjige je nadomestila 
članarina, zato se je razširil predvsem 
krog mladih bralcev. Še isto leto so le tri 
delavke zmogle. neprekinjeno celod
nevno poslovanje.Spetugodnost za bral
ca, saj se je že v naslednjem letu povečal 
obisk za skoraj polovico. 

V letu 1975 so odprli še izposojevališče 
na Logu, za cicibane pa uvedli pravljične 
ure in angleški krožek Ob stoletnici Can
karjevega rojstva leta 1976 so po njem 
poimenovali knjižnico 

Razumevanje za knjižnično dejavnost 
in veliki napori ljubiteljev pisane besede 
so v »zgodovinskem« letu 1979 pripeljali 
knjižnico v lep, moderen prostor. Iz 62 kv. 
metrov so se preseliti v pravo prostorsko 
razkošje 500 kvadratnih metrov. Povečali 
in sodobno so uredili tudi prostore v Bo
rovnici in na Logu ter ločili pionirske 
oddelke. V knjižnicah je zaposlenih šest 
strokovnih delavk. 

Knjižna zaloga šteje danes 38361 enot, 
kar pomeni,? knjigi na prebivalca. Lani so 

si občani ob 43500 obiskih izposodili 
105650 knjig, kar pomeni skoraj 6 knjig na 
prebivalca. Vrhničani se radi zadrže tudi v 
čitalniškem delu, kjer jim je na voljo 85 na
slovov revij in časopisov, med njimi tudi 
nekaj znanih tujih (Newsweek, Pariš 
Match, National Geograpfic, Schonar 
VVahnen, Burda), ki jih je v prosti prodaji 
vse teže dobiti. Veliko imajo tudi stro
kovne literature, saj praktično sproti kupu
jejo vse, kar izide na slovenskem knjiž
nem trgu. Vse dražje strokovne knjige in 
učbeniki marsikaterega mladega napote 
po potrebno literaturo kar v knjižnico. 
Sploh so mladi obiskovalci v večini po slo
venskih knjižnicah, na Vrhniki jih je kar 59 
odstotkov. 

Knjižnica je za svoje zgledno delo do
bila lani tudi občinsko plaketo Ivana Can
karja, brez dvoma pa je to tudi zasluga 
21-letnega požrtvovalnega in uspešnega 
dela Marije Iskrenovič, upravnice knjižni
ce. , 

V teh dneh so dosegli še en velik uspeh. 
Z delovno organizacijo Industrijo usnja 
Vrhnika so se dogovorili, da bo v prihod
njem letu plačala članarino vsem svojim 
delavcem. Če bodo temu zgledu sledile 
tudi druge DO, bi vsi občani občine Vrh
nika imeli brezplačno izposojo, kar je 
ustaljena praksa po svetu, za nas pa pri
jetna in zanimiva novost. Knjižnica bi tako 
lahko kupila po več izvodov najbolj iskanih 
knjig in se posvečala tudi drugim dejavno
stim. 

Svečanosti so se udeležili številni 
ugledni gostje in povabljenci, za katere so 
pripravili tudi krajši kulturni program. Za 
dobrodošlico in prijetno vzdušje so zai
grali štirje mladi Vrhničani: Dejan Mesec, 
Elo Mihevc, Milan Selan in Viktor Sladic, ki 
so si nadeli ime po Cankarjevi črtici 
»Edina beseda«. 

Glasbo in besedila fantje ustvarjajo 
sami, obiskovalcem je ugajala. 

Kot gosta pa so povabili vedno dobro
došlega pisatelja Karla Grabeljška. Z njim 
so se prisrčno pomenkovali o njegovi' 
zadnji knjigi Cerkveni maček, ki je pred 
mesecem izšla pri Partizanski knjigi. V njej 
pisatelj opisuje svojo mladost, ki je bila 
precej drugačna, kot jo živi današnja ge
neracija. 
' Spomnili so se tudi tovarišev, ki so 

nekoč delali v knjižnici, in bralcev, ki so 25 
let zvesti knjižnici. Med njimi sta tudi Marta 
Aleksič in Cveta Kukec, ki smo ju poprosili 
za kratek razgovor. 

••Kot nekdanja učiteljica slovenščine 
sem rada na tekočem z domačo literatu
ro«, je povedala Marta Aleksič. »Poleti 
sem malo manj »pridna« za branje, saj 
imam dosti dela na vrtu in stare dolgove v 
domači knjižni omari, zato pa se jeseni in 
pozimi vsaj vsake tri tedne oglašam v 
knjižnici. Če česa ne dobim že prvič, mi 
prihranijo za drugič. Izposojam si tudi 
mladinsko literaturo, da lahko prebiram 
dobre knjige svojim vnukom. Radi imajo 
Medvedka Puja in knjige Svetlane Maka-
rovič. Ker poznam vso zgodovino knjižni
ce, trdim, da smo z njeno sedanjo podobo 
lahko več kot zadovoljni. Tako so prepri
čani tudi tisti, s katerimi se srečujem v 
knjižnici«. 

Tudi Cveta Kukec je ena izmed 86 čla
nov, ki so se vpisali v prvem letu delovanja 
knjižnice. Rada se spominja svojih pogo
stih obiskov v stari knjižnici in prijetnega 
tovariša Michlerja, ki je znal vedno dobro 
svetovati. »Knjižnico obiskujem skoraj 
redno na 14 dni, včasih se zgodi, da 
moram plačati tudi kakšno zamudnino«, 
priznava Kukčeva. »Najraje imam nove 
knjige, a v zadnjem času je izbor manjši, 
kar izhaja tudi vse manj novih knjig. Pri
jazna dekleta mi poiščejo kakšno starejšo 
dobro knjigo, da ne pridem nikoli zastonj. 
Pravkar berem Pearl Buckovo, včasih 
vzamem tudi kaj za sina ali hčer ali pa 
obratno«. 

Z dobrim obiskom so zadovoljni zapo
sleni v knjižnici, z dobro izbiro in s prijazno 
postrežbo pa vse številnejši obiskovalci. 

r, V 

Popravek 
V prejšnji številki, ko smo 

pisali o pevskem zboru LIKO, 
se pravilno glasi, da je zbor 
nastal ob 100- letnici Parke-
tarne in da je nastopil v Can
karjevem domu v Ljubljani. 

ŽENSKI P E V S K I Z B O R 
SINJA G O R I C A vabi k sode
lovanju več sopranov. Prija
vite se čim prej in sicer 
osebno v šoli Ivana Cankarja 
vsak ponedeljek od 19.30 do 
21. ure v glasbeni sobi. 

O D B O R ŽPZ S G 

V razstavnem salonu IUV od 
16. decembra razstavlja svoja 
dela vrhniški slikar Marko Ja
kopič. 
Se vam zdi ta slika grda? Če se vam 
zdi, potem/e to resnica. Če pa se vam 
ne zdi grda, potem pa je to umetnost. 

M. Jakopič 

Dekliški pevski zbor 
— z resnostjo do veljave 

Vrhniški dekl Iškl pevski zbor je še mlad, tako po času tvojeg« delovanja 
kot po starosti članic. Zbor Je Ml ustanovljen novembra 1982 In od takrat 
smo ga že nekajkrat slišali Javno nastopati. 

Dekleta pa nekako ne dobijo prave 
spodbude za svoje nadaljnje delo. 
Toda njihovi vodji, Darinki Fabiani, to 
za enkrat še ni vzelo poguma in si želi 
zbor še povečati, saj pravi, da se s 
številčnejšim pevskim zborom, da do
seči še veliko več kot s povprečno 24 
dekleti, kolikor jih sedaj obiskuje pev
ske vaje. Vadijo enkrat tedensko in to 
zadostuje verjetno le za prijetno udej-
stvovanje. Če pa bodo finančne mož
nosti in predvsem, če bodo dekleta vi
dela perspektivo, bodo vaje pomnoži
le, kar se bo seveda poznalo tudi pri 
kvaliteti. Tudi če bi Darinka Fabiani Š6 
tako rada slišala mnenje glasbenega 
kritika, kaj misli o njenem zboru, ga 
kljub obljubam še ni. Ne bo prvič, da 
bo tudi tokrat ukrepala sama in kaj na
redila za zbor. Tako najbrž tudi tega 
zbora ne bi bilo, če ne bi bilo Darinke. 
Nasploh pravi, da ni nobene prave 
povezave med vrhniškimi zborovodji 
in bi bilo potrebno nekaj storiti, da bi 
tudi drugi lahko šli po poti Toneta Jur-
jevčiča. Zdi se mi, da je kar malo razo
čarana nad našim zborskim udejstvo-
vanjem, to pa na podlagi izkušenj, ki 
jih je prinesla s seboj s severozahod
nega dela Slovenije, od koder prihaja. 

Darinka Fabiani pravi, da se je z 
zborovodstvom pričela ukvarjati že v 
srednji šoli. V začetku je poskusila z 
dekliškim pevskim zborom, nato ga je 
razširila v mladinski mešani pevski 
zbor. Na podružnični šoli Topolšica pri 
Šoštanju je potem usposobila otroški 
pevski zbor do take kvalitete, da so bili 
na republiški reviji v Zagorju izbrani za 
nastop na zvezni reviji pevskih zborov 
v Celju. Toda tja ni prišla, saj ji je pot 
prekrižal bodoči mož in jo odpeljal k 
nam na Vrhniko. Seveda je pri tem 
nastala pavza v njenem poklicnem oz 
zborovodskem udejstvovanju, saj je 
na prvo mesto postavila skrb za druži
no. In ko mi je povedala, da ima dva 
otroka, ji skoraj nisem verjela; človek 
bi ji prisodil precej manj let, kot jih ima. 
Kolikor sem jo že imela priložnost vi
devati, vedno je bila dobre volje in 
najbrž imajo tudi učenci na vrhniški 
glasbeni šoli radi to simpatično tovari-
šico. Sedaj pa smo tudi že povedali, 
kje je Darinka zaposlena. Poučuje kot 

predmetni učitelj violine na Glasbeni 
šoli Vrhnika. Ker seji je zdelo, da bi ji v 
glasbenih šolah pridobljeno znanje 
lahko koristilo še kje, pa tudi že pri
dobljena praksa na področju zborov
skega vodstva, se je potem, ko sta 
otroka »zlezla iz plenic«, posvetila 
vajam' z otroškim pevskim zborom 1 
in 2. razredov na Mrakovi šoli. Njena 
želja, da bi vodila zbor 3. in 4. razre-

Darinka Fabiani . -

dov, s katerimi že nekaj lahko dose
žeš, pa se ni uresničila. Tako je potem 
sama začela razmišljati, da je res 
škoda, da so srednješolska dekleta, ki 
imajo veselje do zborovskega petja, 
kar se tega tiče skoraj prepuščena 
sama sebi. In tako je na njeno pobudo 
nastal vrhniški dekliški pevski zbor. 
Prav dobro se še spominjam obvestil 
vsepovsod, ki so vabila v ta zbor. Mo
goče bo tudi ta prispevek malo pripo
mogel k vabilu za nove članice, 
predvsem tiste tam do 35 let, ki imajo 
že, kako bi se izrazil, dodelan ženski 
glas. Naj vas ne bo strah, če ne znate 
brati not. »Tista polovica, ki pri zboru 
ne zna brati not, se tudi izredno hitro 
prilagodi, tako da ni večjih težav,« 
pravi Darinka. Začele so z narodnimi 
pesmimi, sedaj uvaja že zahtevnejši 
repertoar, do kakšnih izrazito moder
nih pesmi pa ne bodo šle. Povedala je 

tudi, da ji na sni strani pri vodanju 
zbora pomaga čistost intonacije, kar 
pridobiš z igranjem na vioHno, po drugi 
strani pa ima premalo Izkušenj s parti
turo igre, kar dobiš pri igranju klavirja. 
Vse premalo je še tudi literature oz. 
not za ženske pevske zbore in prav na 
to sta z Majdo Smerke-Kos opozorili 
na seminarju za zborovodje, ki se ga 
trenutno udeležujeta. 

Dekliški pevski zbor se je prvič 
javno predstavil pri otvoritvi slikarske 
razstave na Vrhniki, spominjam se ga 
s skupščine ZKO, sodelovale so na 
občinski reviji. Prav o tej reviji Darinka 
meni, da je prirejena v preveč ozkem 
občinskem krogu in zanjo zunaj Vrh
nike skoraj ne vedo. Vsaj na takem 
mestu bi bil lahko prisoten kakšen 
glasbeni kritik in povedal svoje mne
nje . To ni mišljeno, da bi potem zbori 
tekmovali med seboj, ampak bi bili 
samo napotki za nadaljnje delo. 

V februarju 1984 dekleta načrtujejo 
snemanje 3 do 4 pesmi na ljubljan
skem radiu. Seveda je tu spet občin
ska revija, želijo nastopati v Bistri, na
črtujejo nastop skupaj z moškim pev
skim zborom Svoboda Borovnica, po
novno so povabljene v Cerknico, kjer 
so letos že pele, seveda so priprav
ljene poleg razstav peti še kje drugje. 
Samo točno ne vedo, kako naj ponu
dijo svoje nastope, saj so dekleta 
predvsem srednješolke. Če bi bila ve
čina iz delovnih organizacij, bi lahko 
tam nastopale, pa tudi do finančne 
pomoči bi tako laže prišle. 

Trenutno se ukvarjajo z vpraša
njem, kako bi prišle do enotnih kril za 
nastope. Če ste jih že kdaj videli na
stopati, so se vam prikupile z rutkami 
okoli vratu, ki so si jih same kupile. 
Prav res, zakaj bi mladost odevali v 
standardne »uniforme« pevskih zbo
rov. Malo več težav se pojavlja pri na
črtu za nova krila. Pri ZKO bo z denar
jem bolj težko, saj jim je bilo za letoš
nje delovanje odobreno 30.000 din. 
Dekleta so del tega denarja koristno 
uporabila in tako hodijo na abonmaje 
zborovskega petja v Ljubljano. 

Darinka je potem morala pogovor 
končati, ker jo je že čakal nov učenec, 
saj sva se pogovarjali kar med odmo
rom med njenimi urami na glasbeni 
Soli. Pozabila sem jo vprašati, kaj 
meni o kvaliteti svojega zbora, ali 
lahko goji kakšne višje cilje? Verjetno 
pa bi se strinjala z ugotovitvijo, da bi 
ob že toJikokratnem opczarjanju na 
pomanjkanje primernih zborovodij na 
Vrhniki vsem tistim, ki jih imamo, le 
morali nuditi nekaj več, jim bolj poma
gati pri delu. 

Z.T. 

Etnološka razstava 
Ko smo pri slovenskem jeziku obravna

vali ljudsko slovstvo, smo se pogovarjali 
tudi o tem, kaj vse sodi v ljudsko izročilo. 
Tako smo prišli do pojma etnologija. Iz ra
zličnih knjig, ki smo si jih izposodili v knjiž
nici, smo prišli do zaključka, da je to kul
tura kakega naroda, ki jo prenaša iz prete
klosti v sedanjost. Etnologija raziskuj' 'udi 
način življenja, navade, običaje, noše, ar
hitekturo, glasbo, obrt, idr. Da bi vse to ilu
strirali, smo prinesli v šolo tudi nekaj 
predmetov, ki so bili v rabi na kmetih nek
daj ali pa so še sedaj. Ker pa smo začeil 
dvomiti, ali vse, kar smo zbrali, sodi v ljud
sko kulturo, smo prosili za nasvet štu
dentko etnologije Terezijo Jurca. Zdaj 
smo z zbiranjem začeli z večjo gotovostjo 
in navdušenjem. Vsak predmet je pred 
nami drugače oživel; ogledovali smo si ga, 
razmišljali o njegovi uporabnosti in obliki. 
Zbrali smo najrazličnejše zanimive pred
mete: kolovrat, trlico za lan, mernik, vev-
nico, ropkar za koruzo^ vinjaček, svetilke, 
likalnike, tehtnice, različne lončene poso
de, kleklarske izdelke, vezenine, lectove 
okraske, medene kruhke idr. 

Ker smo hoteli prikazati etnološke zna
čilnosti Vrhnike in okolice, smo fotografi
rali nekaj značilnih hiš na Mirkah. Kmetija 
pri Kotnikovih je lep primer velike in bo
gate kmetije. Zanimal nas je vrt z vodnja

kom, razporeditev poslopij, mogočen ko
zolec, ki je imel zidane nosilne stebre. 
Kmetija se je ločila od ostalih tudi po tem, 
da je bila ograjena s trdnim in lepo obliko
vanim zidom. Meletova kmetija je primer 
srednjega kmeta. Lastnik je trdil, da je hlev 
tako trdno zidan, da ga ne podre noben 
potres. Verjeli smo mu, saj so nas prepri
čali trdni zidovi in močno ostrešje. Zani
miva je bila tudi sušilnica za sadje. Ma-
slarjeva kmetija pa je primer majhne kme
tije. Bivalni prostor je bil povezan s hle
vom, česar pri prejšnjih dveh kmetijah 
nismo videli. Prostor, ki gaje imel lastnik 
na razpolago, je bil pač precej manjši. 

Po vsem tem delu smo že dojeli pravi 
pomen etnologije in nismo več potrebovali 
razlag. Zavedli smo se naše bogate kultu
re. Ugotovili smo, da nas ta kultura še 
vedno spremlja na vsakem koraku, če
prav se srečuje z modernimi predmeti. To 
je pač nujnost, toda pri tem ne smemo 
kljub temu pozabiti, kaj je naše, kaj je tisto, 
kar lahko kljub napredku ohranimo tudi 
kasnejšim rodovom. 

Upam, da nismo edini, ki smo pripravili 
tako razstavo. Tudi drugim učencem pri
voščimo tako enkratno doživetje in tako 
neposreden pouk. 

GREGOR JAMNIKAR, 8. a. 
Fotografije: Matevž Pompe, 8. a 

Sušilnica za sadje pri Moletovih 

na Mirkah 

NOVOSTI 
V CANKARJEVI KNJIŽNICI 

S T R O K O V N A L I T E R A T U R A : 
Barbarič Š.: Turgenjev in slovenski realizem 
Bele arene 
Beltram J.: Tukaj je Jugoslavija 
Bergant E.: Olimpijske steze 
Bergson H.: Ustvarjalna evolucija 
Bili so uporni 
Blagoev B.: Statistika za samoupravljale« . 
Bračič V.: Sodobni svet 
Dolgan M.: Spoznavanje jezika 
Dolinšek A.: Regionalne integracije v deželah v razvoju 
Grgič J. : Odnosi med Vatikanom in Jugoslavijo pb letu 

1960 
Henbest N.: Vesolje v eksploziji 
Horvat J. : Pisatelji 
Ingolič B.: Atlas 
Kačar D.: Kari Marx 
Kermauner T i Drama, gledališče in družba 
Mcrč-Matjašič K : Kuhajmo po domače 
Mihelić B.: Urbanistični razvoj Ljubljane 
Milčinski L.: Droge v svetu in pri nas 
Mladina Slovenije 82 
Otrok in knjiga 17 
Pečjak V.: Nastajanje psihologije 
Petelin S.: Krajevna skupnost Podpcč Preserje v N O B 
Predpisi o prekrških 
Phillips J.: Zgodba o Jugoslaviji 
Pričevanja: november 1983 
Radeščak R.: Slovenske legende 

LEPOSLOVJE 

Mladinsko: 
Boter petelin hf razbojniki 
Glogovae Z.: Mihec in črte. Jakee in čile 
Golob B.: Skrinja iz babičine bale 
Grafenauer N.: Skrivnosti 
Potrč L: Zebe 

Povž M.: Abeceda narave 
Rainer M.: Mihaha 
Snoj J. : Srečni ščurek. Sanjska miška 
Šeme M.: Bila sem partizanska učiteljica 
Taufer V.: O, jej, krokodil 
Umek E.: Pri zdravniku 
Vogelnik M.: Tri muce in ena 
Voglar M.: Bibe v avtošoli 
Žmavc J. : Sekira in boben 

Za odrasle: 
Adamič F.: Spomini in pričevanja o življenju in delu L. 

Adamiča 
Bohanec F.: Živa stvarnost 
Dolenc I.: Za dolar človečnosti 
Dular J . : Krka pa teče naprej 
Hribar L: Moji spomini 
Kranjec M.: Strici so rni povedali 
Kraigher N.: Iz moje tržaške mape 
Levstik F.: Višnjeva repatica 
Malenšek M.: Jesen v soteski 
Pregelj L: Thabili kumi 
Rupel D.: Maks 
Tomšič M.: Olive in sol 
Zidar P.: Slovenske podobe na steklo 

Pesmi: 
* Cundrič V.: Pesemsol 

Zagoričnik F.: Sveder 

Prevodi: 
Gareia M. G . Kratka proza. Pripoved brodolomca 
Gardner E. S.: Očarljiva prikazen 
Hemingway E.: Starec in morje 
Hammett Š. D.: Malteški sokol 
Huntcr E Kalipso. 
Kidd F.: Noč rumene lune 
l.udvvig L.: Napoleon 
Meyer N.: Sedemodstotna raztopina 
Mihailovič D.: Pctrijin venec 
Orvvcll G.: .1984 
Stainbeck J. : Grozdi jeze 
Smith M. C : Park Gorkcga I. II. 
Stridsberg G.: Mojih pet življenj > 
Wiebe P.: Pred našimi vrati 
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• med mladimi od dvajsetega 
do dvajsetega • 

Vrhnika in okolje 
Živeti v okolju, vrednem človeka, je bila osrednja misel 

vaeh razpravljavcev la »okroglo mizo« na temo Vrhnika in 
okolje. Razpravo je organizirala Občinska konferenca 
ZSMS, vodil pa jo je Mitja Bricelj, ki je z obiirno uvodno 
obrazložitvijo, popestreno z diapozitivi, dal povod za po
globljeno razmišljanje o našem onesnaženem okolju. 

Jasne slike ekoloških problemov na eni strani in ekonomska 
računica na drugi strani sta kljub obojestranskim jasnim argu
mentom privedla do sklepne ugotovitve, da si moramo resno 
postaviti cilj, da naše okolje vrnemo v takšno stanje, kot je bilo 
vsaj pred dvajsetimi leti. Usnjarska industrija je umazana in ne 
gre zanikati ekološke onesnažitve, saj je uvodničar pokazal fo
tografije onesnažene Ljubljanice. Tako industrijo imamo, od 
nje živimo, tudi to nesporno dejstvo je bilo med razpravo pri
sotno, vendar pa moramo doseči, da bo čimmanj stranskih 
učinkov, so pritrdili tudi strokovnjaki, ki se ukvarjajo s temi pro
blemi. 

Problematika je zanimiva tudi predvsem zavoljo nadaljnjega 
gospodarskega razvoja, saj je v neposredni interakciji z ekolo
gijo. Zaman so samo ugotovitve, da se je Vrhnika doslej preveč 
stihijsko razvijala in da danes plačujemo ekološki davek. Ne 
nazadnje pa ne gre prezreti dejstva, da lahko občan veliko pri
pomore k čistejšemu okolju, v katerem živi. Napravljeni so novi 
projekti (bilo jih je že več) za centralno čistilno napravo, ki naj bi 
po ocenah stala 26 starih milijard dinarjev. Bomo občani to 
podprli ali bomo raje poskrbeli za svoj privatni interes kot često 
to storimo, ko je treba primakniti kaj denarja? Varovanje okolja 
pa najbrž je interes nas vseh, je izzvenelo v razpravi. 

Pri prikazanih diapozitivih starejši lahko le s sklonjeno glavo 
stopimo pred mlade, ki jim zapuščamo tako okolje je dejala 
predstavnica Zveze društev za varstvo okolja. Slabo se piše 
družbi, ki ne spoštuje lastnih zakonov! Zato smo se znašli pred 
čerečim ekološkim problemom, ki se ga zavedamo šele zdaj, 
• o nam voda že skoraj teče v grlo. Dovoljujemo si, da sami 
ebe delamo invalide, zato so razpravljalci pozdravili pobudo 
iladih, da se enkrat le začnemo resneje lotevati varstva okolja 

•n da presekamo začarani krog, v katerem se vrtimo. 

Video 
To je bil prvi korak še neusta-

novljenega društva Ars multime-
dia. Hkrati tudi prvi video večer 
na Vrhniki. 

Pred kakšnim letom je v domu 
Krajevne skupnosti gostovala 
skupina F V 112/15.; potem pa je 
bilo v mladinskem klubu še nekaj 
po vsebini dokaj monotonih glas
benih večerov. 

Video večer 2 .12 . letos je torej 
pomenil osvežitev vrhniške mla-
dinsko-kulturne scene. Video 
posnetki novega vala, reggaea, 
elektro popa in risanka Heavy 
metal so privabili kar precejšnjo 
množico mladenk in mladcev. 
Ce lo toliko jih je bilo, da je edini 
prostor, ki je mladini na Vrhniki na 
razpolago, postal premajhen. 

Upamo, da je večer uspel, navk
ljub slabi tehnični kvaliteti neka
terih posnetkov, z a katero se šte
vilnim obiskovalcem opravičuje
mo. 

Po Novem letu bomo organizi
rali iiov video program, o katerem 
vas bomo obvestili s plakati. Fil
mov bo zaenkrat manj, saj so ve
činoma tuji in največkrat nepre
vedeni. Prikazati pa bomo po
skušali vse nove glasbene zvrsti 
in čimveč dobrih posnetkov sku
pin oziroma izvajalcev glasbe, 
tako tujih kot domačih. 

Ob dobri in kvalitetni glasbi 
bomo predstavili tudi tehniko 
videa, njene možnosti in dosežke 
in tako poskušali tudi izobraže
vati naše občinstvo. 

z a 0 0 Z S M S in 
društvo A R S MULTIMEDIA 

Primož Rus 

PREDSTAVLJAMO LEONA GOSTIŠO, PRVEGA 
ŠAHOVSKEGA MOJSTRA NAŠE OBČINE 

Leon ni rekel 
zadnje besede 

Skender-Vakuf je mestece, oddaljeno od Banjaluke okoli pet
deset kilometrov. Našemu Leonu bo gotovo ostalo v najprijet-
nejšem spominu. 

Četrto kategorijo je osvojil 
1976. leta, že 1978. leta pa je kot 
tretjekategornik odpotoval na 
mladinsko prvenstvo Slovenije. 
Nadarjenost in delavnost sta 
hitro pokazali rezultate. Presko
čil je prvo in drugo kategorijo in 
osvojil MK. V Skender-Vakuf u, 
na turnirju MK, je bil prepričljivo 
prvi in tako osvojil naslov šahov
skega mojstra. 

»Turnir je bil izredno borben,« 
pravi Leon. »Tako vzdušje te za
jame, v borbenost se vživiš. 
Moram priznati, da sem do dolo
čene mere tudi taktiziral, v zadnji 
tretjini se je pokazalo, da sem 
imel prav.« 

Na vprašanje, če se je kaj po
sebej pripravljal za turnir, nas je 
presenetil: »Sploh nisem bil pre
pričan, da bom lahko šel na tur
nir. Težko sem namreč uskladil 
šolske obveznosti s terminom 
turnirja. Navadno se za turnirje 
— in tudi kadar igram za Iskro v 
Drugi zvezni ligi — posebej ne 
pripravljam.« 

V Skender-Vakufu ni bil pora
žen. Iskreno je priznal, da je imel 
v dveh partijah malo športne 
sreče, lahko bi bil izgubil, če bi 
nasprotnika igrala malo bolj na
tančno. V petnajstih partijah je 
sedemkrat zmagal, osem je igral 
remijev. Sam pravi, da je bila 

' Turnir v kegljanju 
Kegljaški klub TANKIST Vrhnika je v počastitev dneva republike 29. 

novembra organiziral že 5. tradicionalni turnir v kegljanju na kegljišču 
Mantove. 

Tekmovalo je 51 kegljačic iz 12 klubov in 83 kegljačev iz 17 klubov. 
Doseženi rezultati: 
ŽENSKE (1 x 100 lučajev); 1. Marjana Zore, (KK Triglav Kranj), 428 kegljev, 

2. Majda Bele (KK Kamnik), 413 kegljev. 3. Neva Bizjak (KK Tekstina Ajdov
ščina), 412 kegljev. 

MOŠKI (1 x200 lučajev); 1 Albin Juvančič, (KK Gradiš Ljubljana), 902 keg
lja. 2. Boris Urbane (KK Triglav Kranj), 900 kegljev. 3. Anton Roj (KK Bratstvo 
Hrastnik), 877 kegljev. 

Najboljši domačin: 13. mesto — Franc Špur (KK Tankist Vrhnika), 830 keg
ljev. 

Iz doseženih rezultatov je razvidno, da so bili najuspešnejši kegljači Gradi -
sa , državnega prvaka z a leto 1983, in Triglava iz Kranja, ki tudi sodi med naj
boljše in najuspešnejše kegljaške klube v,Sloveniji. Nastopajoči — Juvančič. 
Bizjak, Zore in Bele so tudi v širšem izboru z a sestavo kegljaške državne re
prezentance, ki bo nastopila leta 1984 na svetovnem prvenstvu v Ljubljani. 

Nogometni sodniki: 
ZNK Ljubljana 

N a pobudo Saše Vugdaliča, nekdanjega nogometaša Olimpije iz Ljubljane, 
sedaj predsednika mednarodne humanitarne organizacije pri U N E S C O , je bila 
v športni dvorani pri O S Ivan Cankar zanimiva nogometna tekma med vrhni
škimi nogometnimi sodniki in žensko ekipo ŽNK Ljubljana. Igrali so v korist 
Zveze paraplegikov Slovenije. 

Regularni del tekme se je končal neodločeno 6:6. Pri streljanju enajstme
trovk pa so bili sodniki le boljši. 

Vel ja omeniti, da je z a ŽNK nastopila tudi mlada in nadarjena Vrhničanka 
Sonja Švajger. , 

Nov teptalec snega 
za smučišče na Ulovki 
Smučišče na Ulovki, za katerega skrbi Industrija usnja Vrhnika, 

bodo urejali z novim teptalcem snega. Prejšnje leto so tam imeli dva 
teptalca, od katerih je bil prvi star in ves čas v popravilu, drugi pa se na 
zahtevnem terenu ni najbolje obnesel. Nov teptalec snega je IUV od
kupila na Zagrebškem velesejmu, kjer so ga razstavili italijanski proi
zvajalci. Primotov teptalec ima vse priključke, vključno s frezo, tako 
da bo letos ulovško smučišče vzornojsripravljeno. 

najboljša delikatna partija z Ma-
rinovićem, ki je odločala o konč
nem vrstnem redu. Leon je remi-
ziral in premočno osvojil prvo 
mesto. 

Načrti? Mednarodni mojster? 
»Najprej moram končati študij 

na fakulteti, potem vojaščina, 
nato prva zaposlitev. Šele potem 
lahko razmišljam o napredova
nju in osvajanju naslova medna
rodnega mojstra.« 

Leon Gostiša seveda ne pri
kriva veselja nad svojim uspe
hom. Vendar je kot izreden 
športnik tudi — izredno skro
men. Trezno razmišljanje o živ
ljenjski poti je samo potrditev 
dejstva, da je res izjemna oseb
nost. Pri triindvajsetih je v vrhu 
slovenskega šaha in je tudi v re
publiški reprezentanci za ekipna 
tekmovanja. 

Osvojeni naslov šahovskega 
mojstra je priznanje njemu sa
memu, našemu mestu, Šahov
skemu društvu Vrhnika, oz kate-' 
rega izhaja, pa seveda tudi nje
govemu očetu Francu. Oče je 
prav gotovo uvedel Leona v kra
ljevsko igro, oba sta ljubitelja 
šaha. 

Prepričani smo, da Leon Go
stiša, še ni rekel zadnje besede, 
saj je od njega moč pričakovati 
še boljše rezultate. Srečno! 

M. Arsić 

Prvenstvo 
v namiznem tenisu 

0 0 Z S M S Vas je organizirala 26. 11 .1983 prvenstvo v namiznem tenisu. 
Poslali smo 13 vabil po O O . prijavile pa so se samo tri ekipe. 

Na dan turnieja pa so prišle nepopolne ekipe Vas i . Kolodvora in Centra, 
zato smo izvedli turnir posamično. 

Doseženi so bili naslednji rezultati: 

1. Surca 8 (8:0). 2. Žitko 6 (6:2), 3. Toth 4 (4:4). 4. Guzel j 2 (2:6),'5. Ravnikar 
0 

ŠAHOVSKE VESTI 
Na sestanku ŠD Vrhnika v me

secu decembru so člani društva 
ocenili delo društva v preteklem 
letu ter se pripravili na letno 
skupščino, ki bo januarja meseca 
prihodnje leto. Prav tako so pa ve
rificirali rezultate ŠD v mesecu 
decembru, saj se zaključuje tek
movalni del za leto 1983. 

S hitropoteznim turnirjem z a 
mesec december, na katerem je so
delovalo 14 šahistov, je končano hi-
tropotezno prvenstvo S D Vrhnika z a 
1983. leto. Zmagovalec hitropotez-
nega turnirja ŠD Vrhnika z a leto 
1983 je Matjaž Justin s 96,5 točkami, 
pred Leonom Gostišo z 82,5; Jane
zom Sodjo 71,5; Denisom Arčonom 
s 67. Petrom Kobalom, 46, Goraz-
dom Vošpernikom. 37; Vladom Mli-

nika osvojili II. mesto z 29.5 točkami. 
Najzaslužnejši z a ta uspeh so šahisti 
Leon Gostiša, Matjaž Justin. R a -
diša Miloševič. Je lka Sadar, Sašo 
Čačič, Janez Sodnja in Janez Bolka. 

Rezultati: V rhn i ka— Svoboda J a -
vornik 3,5:2,5, Vrhnika — Tomo 
Zupan Kranj 4,5:1,5, Vrhnika — Slo
van Ljubljana 3.5:2,5. Vrhnika — 
Koper 3,5:2.5. Vrhnika — Tolmin4:2, 
Vrhnika — Sežana 4:2, Vrhnika — 
Kodeljevo 4:2, Vrhnika — Jesenice 
2,5:3.5. 

Tek republike 
V počastitev dneva republike, 29. novembra, je bil na 

Vrhniki tek republike, ki so se ga udeležiti starejši pa tudi 
najmlajši. ŠŠD in učenci OŠ so pripravili progo, ki je bila 
različno dolga. Cicibani so pretekli 500 m, pionirji 1 km, ve
terani pa 7 km. 

Priprave so potekale po skupinah. Nekateri učenci SQ stali ob progi 
in usmerjali tekmovalce, nekateri so pomagali pri postavitvi starta in 
cilja, drugi so sprejemali prijave, nekaj pa jih je pisalo zapisnike. Zelo 
smo vesel i , da nam je tako kot vsako leto pri objavi rezultatov in pri iz
delavi biltena pomagala tovarišica tajnica Razp ise z a tek republike 
smo poslali po zvezah Z T K O . Poslal i smo jih OŠ na Notranjskem, 
društvom v občini in rekreativcem, katerih naslove smo imeli iz prejš
njih let. Pričakovali smo rekordno število tekmovalcev, vendar jih je 
bilo precej manj. Žal nam je, da ni bil razpis objavljen v Delu in Nedelj
skem dnevniku, ker je prišlo do komplikacij. Teka se je udeležilo 368 
tekmovalcev, od tega največ cicibanov od 1. do 4 razreda. Upamo, da 
jih veselje do teka ne bo minilo, kot je nekatere. Na primer učencev iz 7. 
in 8. razredov je vse manj na tekih. Teka so se udeležili tekmovalci iz 
različnih krajev. Največ jih je bilo z Vrhnike, sledijo pa jim še drugi: Lo
gatec, Hotedršica, Medvode, Idrija, Ljubljana, Postojna, Log, Bevke, 
Bežigrad in Borovnica. Pograjati moramo OŠ Borovnica, saj ni poslala 
nobenega predstavnika, OŠ Log—Dragomer pa le dva. Tudi tekmo
valcev iz Postojne je bilo precej manj kot prejšnja leta, prišla sta le dva. 
Skupno je bilo na tekmovanju 21 kategorij, od tega samo 8 kategorij c i 
cibanov, ki pa jih moramo zelo pohvaliti. Ko pa bi morali startati, je 
prišlo do problema, kajti dva dni pred tem so bili sprejeti v pionirje, zato 
niso hoteli iti na start, češ, da oni niso več cicibani. Po dolgem prego
varjanju tovarišev so naposled le šli na start in pričeli teči. 

Progo, po kateri naj bi tekli veterani, smo pripravili zaman, kajti stro
kovni sodelavec zveze nam je tik pred začetkom tekmovanja prišel po
vedat, da bo proga spremenjena. Namesto enega daljšega kroga naj 
bi bila dolga dva krajša. Učenci, ki so stali ob daljši progi, pa so stali 
zaman, ker jih nismo mogli pravočasno obvestiti, da je proga spreme
njena. 

Na splošno pa je tek uspel. Prvi trije v vsaki kategoriji so prejeli lepe 
lesene pokale. Skupno je bilo razdeljenih 63 pokalov. Ob pripravah na 
tek smo se veliko naučili, hkrati pa smo učenci, ki smo pri tem pomaga
li , prislužili razredu točke. Ob koncu leta pa bomo videli, kateri razred si 
bo prislužil največ točk, saj bo le-ta veljal z a najboljši športni razred v 
tem šolskem letu. 

Cicibani C rojeni 1974: 1. Janez Jereb, 2. Gregor Bule, 3. Marko 
Bule, 4. Mihael Jeraj, 5. Mirsad Abdakovič, itd. 

Cicibani A roj. 1976:1. Igor Repac, 2. Tomaž Brus, 3. Aleš Brence, 
4. Srečko Ignjič, 5. Andrej Razdrh, itd. 

Cicibanke A, roj. 1976: 1. Darja Rupnik. 2. Neža Merlak, 3. Lučka 
Logar, 4. Med Lončar, 5. Suzana Ribič. itd. 

Cicibani B roj. 1975:1. Miha Gost ipa, 2. Mitja Brenčič, 3. Denis C i -
rikovič, 4. Aleš Pišek, 4. Tomaž Naglic, itd. 

Cicibanke B roj. 1975: Tanja Plut, 2. Mojca Suhaodlc, 3. Tamara 
Sutlovič, 4. Katja Gantar, 5. Danica Simonišek, itd. 

Cicibanke C roj. 1974:1. Marija Eržen, 2. A lenka Bikar, 3. Asta Ho
čevar. 4. Irena Urh. 5. Marjeta Trček, itd. 

Cicibani D roj. 1973: 1. Šumsudin Šabič. 2. Aleš Gruden, 3. Ber
nard Japelj, 4. Sašo Kunstelj, 5. Jure Smole. itd. 

Cicibanke D, roj. 1973:1. S imona Klasinc, 2. Lidija Lušina. 3. Darja 
Skočir, 4. Nataša Bogataj, 5. A lenka Moravec, itd. 

Mlajše pionirke roj. 1971 in 1972:1. Je lkaMenard ,2 . Elvisa Korlat, 
3. Urša Pečur. 4. Mojca Kenk, 5- Jana Gačeša, itd. 

Starejši pionirji roj. 1969,1970:1. Marko Luštrek, 2. Jernej Krašo-
vec. 3. Tadej Kuhar, 4. Robert Molk, 5. Marjan Japelj , itd. 

Starejše pionirke, roj. 1969,1970:1. Možina Darja, 2. Marta Ržen, 
3. Janja Sluga. 4. Darja Sedaj , 5. Indira Ljajič, itd. 

Mlajši pionirji, roj. 1971,1972:1. Simon Japelj , 2. Sean Kunstelj, 3. 
S imon Poljanec, 4. Boštjan More, 5. Sandro Poljanšek, itd. 

Mladinci roj. 1965—1968: 1. Andrijan Skubak, 2. Marjan Žiberna, 
3. Jože Kožic, 4. Rafael Marn, 5. Marko Oblak, itd. 

Mladinke roj. 1965—1988:1. Marica Kovač, 2. Branka Rihar, 3. Mi-
lojka Cigale, 4. Mojca Šemrov, 5. Judita Sovan. itd. 

Člani, stari od 19 do 30 let: 1. Srečko Končina, 2. Tone Frumen, 3. 
Ivan Tomažin, 4. Bojan Prijatelj, 5. Franc Susman, itd. 

Članice, do 35 let: 1. Majda Hočevar, 2. Dada Grom, 3. Boža Grom 
Veterani A od 30 do 40 let: 1. Svijetlan Vujasin, 2. Konrad Merlak, 

3. Marjan Grom, 4; Srečo Kenk, 5. Janez Kenk, itd. 
Veteranke nad 35 let: 1. Helena Žigon. 2. Albina Grabrijan. 3. 

Ivanka Grabrošek, 4. Anka Grom, 5. Julka Šalamun, itd. 
Veterani B nad 40 let: 1. Štefan Kovač. 2. Janez Gabrcvšek, 3. An 

drej Grom, 4. Uroš Lampe, 5. Janez Grom, itd. Mojca Koščak 
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OŠ TO Logatec pred OŠ TO Vrhniki 

OBVESTILO 
V nedeljo. 8. januarja 1984 

se prične prvi hitropotezni 
turnir z a hitropotezno prven
stvo ŠD Vrhnika z a leto 1984. 

Hitropotezni turnirji bodo 
vsako prvo nedeljo v mesecu. 

Poz ivamo vse šahiste ŠD 
Vrhnika in ostale prijatelje 
šaha na letno skupščino ŠD 
Vrhnika, ki bo v petek, 13. 1. 
1983, ob 17. uri v Domu J L A 
Vrhnika. 

Že tretje leto zapored organizirata ZTKO in Komite za SLO in 
DS-naše občine tradicionalna športna srečanja pripadnikov 
oboroženih sil Vrhnike in Logatca. Tekmujejo v streljanju (avto
matska in polavtomatska puška, vojaška pištola), šahu, namiz
nem tenisu in balinanju. S tem srečanjem počastijo dan JLA, 
letos pa so se seveda spomnili tudi drugih pomembnih jubilejev 
— obletnice II. zasedanja Avnoja ter legendarne bitke ha Su-
tjeski. 

rtarjem, 36; Matjažem Jerebom 31; 
Janezom Bolko. 28,5, in Danilom 
Radovanovičem s 23,5 točke, itd. 

Končano je tudi prvenstvo ŠD 
Vrhnika za 1983. leto, ki je bilo v 
mesecu oktobru in novembru in 
na katerem je sodelovalo 12 šahi
stov. Prvak ŠD Vrhnika za 1983. 
leto je Matjaž Justin z 9 točkami 
pred Janezom Sodjo ter Matjažem 
Jerebom z 8,5; Petrom Kobalom in 

jSefifom Beganovičem s 6,5; Deni
som Arčonom in Alešom Romom 
s 6; Ferdom Latićem 5,5; Jelko 
Sadar in Slavkom Čačičem s 3,5 -
točke itd. 

Na prvenstvu so I. šahovsko ka
tegorijo osvojili Janez Sodja in 
Matjaž Jere, II. Šerif Beganovič in 
III. kategorijo Ferdo Latič. 

Na tekmovanju II. s lovenske lige 
»Zahod«, ki je bilo v Tolminu od 25. 
do 3 3 . 1 1 . 1 9 8 3 ^ 0 šahisti ŠD Vrh-

Seveda smo s posebnim zanima
njem spremljali tekmovanje strelcev. 
Še naprej so bili najboljši predstav
niki V P 5312 Vrhnika, ki so z a 200 
zadetkov premagali drugouvrščeno 
moštvo O S T O Vrhnika. Najboljši so 
bili šahisti V P 1267, balinarji OŠTO 
Logatec, v namiznem tenisu pa so 
bili prvi Logačani, ki so zmagali tudi 
na koncu. 

Rezultati: 
Pištola — posamezno: 1. Janjoš 

(Vp 1267) 165, 2. Kovač (Vp 5312) 
158, 3. Babic (Vp 1267) 152 itd. 

Polavtomatska puška: 1. Živano-
vič (Vp 5312) 161. 2. Fazlinovič (Vp 
5312) 146, 3. Grom (OŠTO Vrhnika) 
146, itd. 

Avtomatska puška: 1. Petrovič (Vp 
5312) 159, 2. Ignjatovič (Vp 5312) 
155, 3. Maček (OŠTO Logatec) 116, 
itd. 

Pištola — ekipno: 1. Vp 1267 317, 
2. Vp 5312 304, 3. P M Vrhnika 274. 
4. OŠTO Vrhnika 266. 5. OŠTO Lo
gatec 256, 6. P M Logatec 245. 

Polavtomatska puška: 1. Vp 5312 
307. 2 — 3 . OŠTO Vrhnika in OŠTO 
Logatec 258, 4. P M Logatec 159, 5. 
Vp 1267 133, 6. P M Vrhnika 96. 

Avtomatska puška: 1. Vp 5312 
314, 2. P M Logatec 197, 3. Vp 1267 
190, 4. OŠTO Vrhnika 181,5 . OŠTO 
Logatec 120, 6. P M Vrhnika 95. 

Skupna uvrstitev — streljanje: 1. 
Vp 5312 925, 2. OŠTO Vrhnika 705. 
3. Vp 1267 640, 4 OŠTO Logatec 
634, 5. P M Logatec 601, 6. P M Vrh
nika 465. 

Kegljanje — p o s a m e z n o : 1. R. P e -
tavs (OŠTO Vrhnika) 448, 2. Prezelj 
(OŠTO Logatec) 438, 3. Veber 

(OŠTO Logatec) 428, 4. Lami 
(OŠTO Logatec) 426, 5 . - 6 . Jurk 
vič in Beljak (oba Vp 5312) 416 itj 

Kegljanje — ekipno: 1. OŠTO D 
gatec 1691, 2. Vp 5312 1602, 
OŠTO Vrhnika 1587, 4. P M Logat i 
1462, 5. P M Vrhnika 1319, 6. VT 
1267 1267. 

Namizni tenis: 1. OŠTO Loga t i 
10 (5:0), 2. OŠTO Vrhnika 8 (4:1), 4 
Vp 5312 6 (3:2), 4. P M Vrhnika 
(2:3), 5. Vp 1267 2 (1:4), 6. P M Logi 
tec 0 (0:5). 

Šah: 1. Vp 1267 13, 2. OŠTO Vrl 
nika 12,5, 3. OŠTO Logatec 11, 
Vp 5312 10, 5. P M Logatec 9,5, 
P M Vrhnika 3. 

D O M U P O K O J E N C E V VRHNIKA 
Idrijska c. 72 

O d b o r z a d e l o v n a razmer ja ob jav l j a nas ledn ja pros ta de la in 
na loge: 
1. strežnice - 1 de lavec - z a čiščenje p r o s t o r o v , z a nedo ločen 

čas. 
D e l o je v i z m e n a h , O D o k r o g 11 .000 ,00 d i n ; 

2. kuharske pomočnice - 1 de lavec — z a p r i p r a v o in se rv i ra 
nje hrane - za do ločen čas (nadomeščan je d e l a v k e m e d po 
r o d n i š k i m d o p u s t o m ) . 
D e l o je v i z m e n a h , O D o k r o g 12 .000 ,00 d i n . 

S t a n o v a n j nit: * 
P o s k u s n o de lo po P r a v i l n i k u . 
P i s m e n e pr i jave kand ida t i p r e d l o ž i j o v r o k u H dn i o d ob jave 

O d b o r u z a d e l o v n a razmer ja D o m a u p o k o j e n c e v V r h n i k a , 
Id r i j ska 72 . 

K a n d i d a t e b o m o o i zb i r i obves t i l i v 15 dneh p o p r e t e k u r o k a 
z a p r i j avo . 
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T Na podlagi 25. člena Samoupravnega sporazuma o ustanovitvi Sa
moupravne stanovanjske skupnosti Vrhn ika , 14. člena Samouprav
nega sporazuma o temeljih plana Samoupravne stanovanjske skupno
sti V rhn ika in 3. člena Pravi ln ika o dodeljevanju stanovanj, zgrajenih iz 
sredstev vzajemnosti za kadre v občini, razpisuje Samoupravna stano
vanjska skupnost Vrhn ika 

2. NATEČAJ Z A D O D E L I T E V 
K A D R O V S K I H STANOVANJ 

Natečaj se razpisuje za: 
— 1 enosobno stanovanje v bloku S-12 na Vrhn ik i , . 
— 1 trisobno stanovanje v bloku S-12 na Vrhn ik i . 
Pravico za pridobitev stanovanja za kadre imajo vse O Z D družbenih 

dejavnosti na območju občine Vrhn ika , ki združujejo sredstva vzaje
mnosti v Samoupravni stanovanjski skupnosti Vrhn ika . 

Organizacije združenega dela, ki žele pridobiti stanovanje po tem 
natečaju, morajo vlogi za pridobitev stanovanja pri ložit i : 

— dokazi lo, da namenjajo del čistega dohodka za reševanje stano
vanjskih vprašanj svojih delavcev (najmanj 2 ,744% B O D ) , 

— izjavo, da bodo stanovanje namenile delavcu, katerega naloge in 
opravila so usklajena v okviru družbenega plana občine, ki nima last
nega stanovanja ali stanovanjske hiše in mu doslej ni bilo rešeno stano
vanjsko vprašanje, 

— izjavo, da bo stanovanje dodeljeno v skladu s stanovanjskimi 
standardi, dogovorjenimi v Družbenem dogovoru (Ur . list S R S , št. 
15/81), 

— dokazi lo, da O Z D sama v doglednem času ne more rešiti stano
vanjskega vprašanja delavcu, za katerega prosi za kadrovsko stanova
nje. 

Prednost pri dodelitvi kadrovskega stanovanja imajo O Z D , k i : 
— združujejo več sredstev za reševanje stanovanjskih vprašanj svo

jih delavcev, kot je to dogovorjeno v Samoupravnem sporazumu o te
meljih planov Samoupravne stanovanjske skupnosti Vrhn ika (2,744 % 
B O D ) , 

— ki prosijo za manjša stanovanja (upoštevajoč stanovanjske stan
darde). 

Vloge za dodelitev kadrovskih stanovanj sprejema strokovna služba 
Samoupravne stanovanjske skupnosti Vrhn ika , Cesta gradenj 1. 

Rok za prijavo na natečaj je 30 dni po objavi. 
Nepopolnih vlog ne bomo obravnavali. O izidu natečaja bodo pro

silci pisno obveščeni. Z B O R U P O R A B N I K O V 
SKUPŠČINE SSS V R H N I K A 

Narodno-zabavni ansambel Fantje treh vasi z Danico Želi vsem 
občanom SREČNO IN USPEŠNO NOVO LETO 1984! 

Na podlagi 25. člena Samoupravnega sporazuma o ustanovitvi Samoupravne 
stanovanjske skupnosti Vrhnika, 22. člena Statuta Samoupravne stanovanjske 
skupnosti Vrhnika in 23. člena Pravilnika o pogojih in merilih za dodeljevanje 
družbeno-najemnih stanovanj iz sredstev solidarnosti razpisuje Samoupravna 
stanovanjska skupnost Vrhnika. 

9. NATEČAJ 
Z A D O D E L I T E V STANOVANJ, Z G R A 
JENIH S SREDSTVI SOLIDARNOSTI V 

OBČINI VRHNIKA V L E T U 1984 
* 

Natečaj se razpisuje za stanovanja v stanovanjskem bloku S-12 v Gradišču na 
Vrhniki, in sicer za: 

- 6 dvosobnih stanovanj, 
- 3 trisobna stanovanja. 

Splošni pogoji za pridobitev stanovanja so, da: 
- prosilec ali kdo od njegovih članov družine ni lastnik stanovanja, stano

vanjske hiše ali vikenda, ni imetnik stanovanjske pravice na primernem stanova
nju; 

- ima prosilec prijavljeno stalno bivališče na območju občine Vrhnika; 
- prosilec ali kdo od članov njegove družine ni neupravičeno nezaposlen; 
- prosilec ali kdo od članov njegove družine ne poseduje nepremičnin ali 

osebnega avtomobila v vrednosti nad 200.000 din: 
- je prosilec zaposlen na območju občine Vrhnika v OZD, ki združuje sred

stva v Samoupravni stanovanjski skupnosti Vrhnika; 
- je prosilec zaposlen v OZD,,ki ima sedež v občini, ki ima s Samoupravno 

stanovanjsko skupnostjo Vrhnika sklenjen samoupravni sporazum o prelivanju 
sredstev solidarnosti. 

Posebni pogoji: 
Mejni znesek skupnega dohodka na družinskega člana ne sme presegati: 
- 40% povprečnega mesečnega OD na delavca v SRS, če gre za družine, 
- 60 % povprečnega mesečnega OD na delavca v SRS, če gre za samske de

lavce ali samohranilke, 
- 8(1 % povprečnega mesečnega OD na delavca v SRS, če gre za mlade dru

žine z več otroki. 
(pri izračunu se upošteva povprečni OD v letu 1983.) 

Prosilci oddajo svoje vloge: 
- zaposleni delavci v svojih OZD, 
- delavci, zaposleni pri obrtnikih, Obrtnemu združenju, 
- upokojenci svojemu društvu upokojencev, 

vojaški invalidi s pravico dodatka za pomoč in borci NOV v občinski orga
nizaciji ZB, 

- upravičenci do stalne pomoči in invalidi Centru za socialno delo občine, 
- drugi občani v svoji KS. 

Vloga za pridobitev stanovanja mora vsebovati: 
- prošnjo z opisom socialnih in stanovanjskih razmer, 
- potrdilo o zaposlitvi (tudi za ostale za delo sposobne člane družine), 
- potrdilo o premoženjskem stanju, 
- potrdilo o stalnem bivališču, 
- potrdilo o skupnem gospodinjstvu, 
- potrdilo o skupnih dohodkih družine, 
- potrdilo o premoženjskem stanju, 
- druga dokazila, za katera prosilec meni, da bi lahko vplivala na oceno ra

zmer, 
- izjavo prosilca, da nima motornega vozila, ki bi presegalo vrednost 200.0(10 

din. ' . 
Razpisani rok traja do 31. I. 1984. 
Vloge, ki jih prosilci vlagajo v O Z D in ostalih organizacijah so, le-te dolžne 

obravnavati in jih s svoji m mnenjem, v razpisanem roku, poslati na Samoupravno 
stanovanjsko skupnost Vrhnika. • 

Nepopolnih in nepravočasno prispelih vlog ne bomo obravnavali. 
Izid natečaja - prednostna lista, bo objavljena v »Našem časopisu«. 
December, 1983 ODBOR Z A SOLIDARNOST 

SKUPŠČINE SSS V R H N I K A 
Predsednik 

Dragica Gornjak, I. r. 

V bližini Vrhnike odkupim ali vzamem v najem laz. ali njivo. 
Ponudbe na tel.: 752-457 
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torek, .3. I. ob 18. Predpremiera meseca — prvič v Sloveniji 
I Z T R E B L J E V A L E C — amer. barvni CS 
Režija Ridlev Scott 
V glavni vlogi: Harrison Lord, Rutger Haucr. Scan Young 
Znanstvenofantastični film (avtor jc posnel tudi O S M E G A 
POTNIKA) o najsposobnejšem »iztrcbljevalcu«, ki ima nalogo, 
da najde in uniči robotoidne morilec, ki jih jc izdelal človek sam 
po lastni podobi, pa so se »izrodili«. Vse se odvija v nenavadnem 
okolju ameriškega velemesta v prihodnjem tisočletju. 

SKANERJI --- amer. barvni 
Režija: David Cronenbcrg 
V glavni vlogi: Jcnnifer O'Neal, Patrick McGoohan, Stephen 
Skanerji so ljudje, ki imajo rušilne lastnosti. 
OGNJE NE KOČIJE — angleški barvni 
Režija: Hugh Hudson. 
V glavni vlogi: Ben Cross. lan Charleson. Nigel Havers. 
Film pripoveduje o tem, kako sta se dva velika športnika-tekača 
pripravljala na olimpijske igre v Parizu leta 1924. Film je prejel 
4 OSCARJE , nagrado ameriške in angleške kritike. 
PRIPOROČAMO! 
L A U R A — SENCE N E K E G A POLETJA — fr., barvni 
Režija: Dawn-Dunlop, Maud Adams, James Mitchcl 
Erotična melodrama. Velika odlika— izvrstna fotografija 
(režiserje fotograf pri Playboyu) 

P A R T I Z A N S K A E S K A D R I L J A — jugoslovanski barvni 
Režija: Hajrudin Krvavac 
V glavni vlogi: Bekim Fehmiu. Bata Živojinovič, l.jubiša Samar-
dic 
1942, v času 3. sovražne ofenzive in največje moči nacistične 
Nemčije okupatorji prvič občutijo naše zračne sile. 
SVINČENI ČASI — zahodno-nemški barvni 
Režija: Margarethc von Trotta 
V glavni vlogi: Jutta Lampe. Barbara Sukovva 
1968. leta je bilo v Nemčiji veliko terorističnih akcij »rdeče 
frakcije Bader-Meinhof«. Film govori o usodi teroristke Erskin 
Gudrun, ki se v najbolj varovanem zaporu Nemčije obesi. 
ZLATI L E V v Benetkah. PRIPOROČAMO! 

MRAČNA L J U B E Z E N — italijanski barvni 
Režija: Eriprando Visconti 
V glavni vlogi: Jimmy Briscoe, Nathalie Ncll. Antonio Mersina. 
Bogatega dediča Marcella hočejo ubiti. Reši ga prostitutka 
Marija. Ponesreči jo povozi z avtom, potem pa vse življenje 
ljubeče neguje. 
RJOVENJE - ameriški barvni 
Režija: Noel Marchal 
V glavni vlogi: Noel Marchal, Tippi Hcdren, John Marchal, 
Jerry Marchal 
Film o tem, da živali niso divje, kot izgledajo, da pa je vprašanje 
v tem, kako ljudje z njimi delamo. Surovost je del narave kako 
jo udomačiti? 
ŠTIRJE LETNI ČASI - ameriški barvni 
Režija: Alan Alda 
V glavni vlogi: A . Alda, Carol Burnett. Lea Carin, Sandy 
Dennis. Rita Moreno, Jack Weston 
Film pripoveduje o treh poročenih parih, njihovih skupnih izletih 
in o notranjih razprtijah. Pri tem se seveda razkrivajo njihovi 
značaji. 
ROŽA — ameriški barvni 
Režija: Mark Rydell 
V glavni vlogi: Bette Midler, Alan Bates, Frederick Forrest 
Film o osmih dneh iz življenja zvezde ročk glasbe! 
Štiri nominacije za O S C A R J A . 

C A R S T V O ČUTOV - japonski barvni 
Režija: Nagisha Osnima 
V glavni vlogi: Tatsui Fuji, Eiko Matsuda 
Izjemen erotičen film, kf vzbuja nedcljena priznanja in začu
denje. 

petek ob 18. B R E Z R O K A MAŠČEVALCA — hongkonški kungfu — barv. 

5. do 8. 1. 
četrtek ob 20. 
sobota ob 17. 
nedelja ob 20. 

petek ob 18. 
nedelja ob 16. 

sobota ob 20. 
nedelja ob 18. 

nedelja 
matineja ob 10. 

torek, 10. 1. ob 18. 

12. do 15. 1. 
četrtek ob 20. 
nedelja ob 18. 

petek ob 18. 
sobota ob 17. 
nedelja ob 20. 
matineja ob 10. 

sobota ob 20. 
nedelja ob 16. 

torek, 17. l.ob 18. 

19. l .do22. 1. 
četrtek ob 20. 
sobota.ob 17. 
nedelja ob 20. 

nedelja ob 16. 

sobota ob 20. 
nedelja ob 1 K. 

matineja 
nedelja ob 10. 

torek. 24. I. oh 18. 

26. do 29. I. 
četrtek ob 20. 
sobota ob 17. 
nedelja ob 20. 

pe(ck ob 18. 
nedelja ob 16. 

sobota ob 2(1. 
nedelja ob 18. 

nedelja 

matineja oh 10. 

torek. 31. l.ob 18. 

2. do 5. 2. 
četrtek ob 20. 
sobota oh 1 7. 
nedelja ob 20. 

petek ob 18. 
nedelja ob.16. 

sobota ob 20. 
nedelja ob 18. 

nedelja 
matineja ob K). 

Režija: Chang Chen 
V glavni vlogi: Chan Kuan — Tau. Lu Feng, Kuo Chue 
Z A D A H T E L E S A — slovenski barvni 
Režija: Živojin Pavlovič 
V glavni vlogi: Dušan Janičijevič, Rade Šerbcdija 
Z L A T A A R E N A PULJ 1983 — naturalistična drama stroje
vodje, razpetega med Beogradom in Ljubljano, med nezvesto 
ženo in ljubico... 

ŠERIF V VESOLJU — italijanski barvni 
Režija: Michele Lupo 
V glavni vlogi: Bud Spenccr, Cary Gulfey 
Bud Spenccr v vlogi policaja, ki sreča bitje iz vesolja, s katerim 
se sprijatelji. Bitje ima tudi magične moči... 
Y A N K E E — ameriški barvni 
Režija: John Schlesinger 
V glavni vlogi: Rlchard Gere. Vanessa Redgrave. VVilliam 
Devine. 
Zgodba se odvija v malem angleškem mestu med drugo svetovno 
vojno, kjer so tudi ameriški vojaki, ki se pripravljajo na invazijo. 
Vzpostavljajo ljubezenske vezi z domačinkami Romanse se 
končajo z odhodom vojakov na bojišče in z upanjem, da se bodo 
spet srečali po vojni. 

V B O D Z NOŽEM — ameriški barvni 
Režija: Robert Benton 
V glavni vlogi: Maryl Streep, Rov Shcider. Jessica Tandy 
Nenavaden triler ali že kar grozljivka o lepi Brooke, ki jo psihi
ater sumi. daje vpletena v umor. Le stežka odkrije pravo resnico. 
RESI SE. KDOR SE M O R E ! — ameriški barvni 
Režija: John (J. Avildsell 
V glavni vlogi: John Belushi. Katheryn VValker, Kalhv Moriarty. 

• Obetaven začetek da slutiti duhovito komedijo o dveh živahnih 
sleparskih priseljencih v soseščino umirjenega para srednjih let. 
KAVBOJKI-: Z ROŽNATIMI OČMI — ameriški barvni 
Režija: Andrcvv Bergman 
V glavni vlogi: Ryan O'Neal, Mariangela Mclalo, Jack VVardcn. 
Profesor književnosti mora po spletu okoliščin prevzeti vodenje 
očetove tovarne jeansa, ki jc pred bankrotom. To jc vir cele vrste 
komičnih zapletov. 

POSLEDNJI M O H I K A N E C — nemški barvni 
Film je posnet v času. ko so prvič srečali belega človeka. • 
L O V E C NA J E L E N E — ameriški barvni 
Režija: Michacl Cimino 
V glavni vlogi: Robert de Niro. Christophcr VValker, Maryl 
Streep. 
Trije prijatelji se morajo iz brezskrbnosti domačega okolja v 
Pensilvaniji odpraviti v Vietnam. Vojne traume puščajo na 
preživelih nepopravljive posledice Težka obsodba vojne in 
nasilja. PRIPOROČAMO! 

ČAS PRVE LJUBEZNI — francoski barvni 
Režija: Claude Pinotcau 
V glavni vlogi: Sophie Marceau, Claude Brasseur, Brigite 
Fossey. . ' 
Prva ljubezen 13-lctnega dekletca: ravno toliko časa so poročeni 
njeni starši, ki doživljajo zakonsko krizo. Tilm sodi v kategorijo 
»nove romantike«, ki je vse bolj vabljiva za od nasilja in seksa 
zasičene gledalce. 
G O L A PEST — ameriški barvni 
Režija: Cirio Santiago \ 
V glavni vlogi;'Julian Kcssner, Darby Hinton, Ken Metcalfe. 
Instruktorka borilnih veščin (kung fu) gre na Filipine iskat iz
gubljeno sestro .. 
STRUP IN M E D - angleški barvni 
Režija: Richard Loncraine 
V glavni vlogi: Sting, Denholm Elliot, Joane Plovvright. 
Neznani fant se vrine v hišo, kjer imajo hromo hčer. S svojo pri
sotnostjo povzroči številne družinske obračune. 

l.ASSINE NOVE DOGODIVŠČINE — ameriški barvni 

POČITNICE V B A N J O L A H 
V APRILU IN MAJU 

Vse občane Vrhn ike in borce obveščamo, da lahko od 15. apri la do 
5. junija 1984 letujejo v Počitniškem domu Z Z B N O V Banjole po na
slednjih cenah. 

V objektu B za 500 din dnevno, v depandansi 1. in III. 580 din in za 
depandanso U. 650 din. 

Bivanje v domu je desetdnevno. Prevoz v Banjole s posebnim avto
busom je 700 din za obe smeri na osebo Prtljage posebej ne zaračuna
vamo. 

Vs i interesenti za to obdobje naj se zglasijo v pisarni občinskega od
bora Z Z B N O V Vrhnika, na Tržaški cesti, do 25. februarja 1984 
(uradne ure vsako sredo od 9. do 11. in od 16. do 18. ure ter v četrtek od 
16. do 18. ure). 

O b prijavi interesent vplača 1.000 din akontacije za osebi in dobi na
potnico, s katero se zglasi v domu. O b tem vplača tudi za prevoz (če se 
ni pripeljal sam), ker moramo denar istočasno s prijavnico in akonta
cijo oddati upravi doma. Občinski odbor Z Z B N O V Vrhn ika 

Z A H V A L A 
Gasilsko društvo Sinja gorica sc iskreno zahvaljuje za pomoč pri nabavi gasil

skega vozila, in sicer: 
Industriji usnja Vrhnika. SIS-u za požarno varnost. Kovinarski Vrhnika. 

TO ZD zunanja in notranja trgovina CHRYSLER-S IMCA. Usnjeplastu Ljub
ljana, Petrolu Vrhnika, Alojzu Terčiču. Jožetu Žagarju. Alojzu Partlu z Vrhnike, 
mehaniku Antonu Zibertu, avtoličarju Vinku Mesecu iz .lagnjenice. avtoelektri-
carju Francu Skubicu iz Škofljice. Andreju Ogrinu. Ivanu Drmoti. Marjanu 
Oblaku. Mihu Remž.garju in Mirku Pajsarju ter vsem gasilcem, ki so pomagali pri 
predelavi našega lepega gasilskega vozila. 

Obenem se zahvaljujemo Jožetu Grcgorki. Mariji Gutnik. Janezu Zitku m 
Francu Kovaču iz Sinje gorice ter Tonetu Tavčarju. Prinčevemu atu z Vrhnike za 
darovani les za izdelavo miz in klopi, ki so jih udarniški) zdelali Pajsarjcvi. 

Vsem iskrena hvala in srečno v novo leto! 
Bliža se Novo leto in Gasilsko društvo se spominja vseh krajanov ter vošči 

srečno — brez. nezgod v leto 1984! 
Predsednik G D : 

Jože Mesec 

V SPOMIN 

Franja 
Remžgar 

Z bolečino v srcih smo zvedeli, da 
je za vedno odšla od nas, da je zapu
stila svoje domače, vaščane in sode
lavce. 

Posebno borce NOV je njena iz
guba težko prizadela. Saj jih veže 
nešteto dogodkov iz časa narodnoo
svobodilne borbe, ko sta z možem in 
nekaterimi vaščani Sinje gorice med 
prvimi pristopila k osvobodilni Ironti. 

V njeni hiši se je zbirala hrana in 
drug material za partizane, ki so bili 
redni obiskovalci njene, to je Košuto-
ve, domačije (tako so ji rekli po do
mače). 

Bilo je nešteto večerov, ko so pre
zebli in lačni partizani potrkali na 
okno. Njena vrata so se vedno odprla, 
skuhala jim je večerjo. Medtem ko so 
si borci tešili lakoto v topli kuhinji, je 
njen mož (ali ona) stal zunaj na straži, 
da bi jih kaj ne presenetilo. 

Nešteto večerij. ki jih je skuhala za 
domačo družino, je Remškarjeva 
mati dala lačnim partizanom. 

Ko so partizani neko noč privedli 
ranjenega borca, sta ga z možem 
sprejela v nego. Vedeli so, da so ga 
dali v dobre roke. Skrbela je za nje
govo prehrano in nego tako kot za 

svojega otroka, ki ji je zrastel pod 
srcem. 

Ranjenega partizana je morala se
veda skrivati. Ko bi zanj izvedeli oku
patorji in domači sodelavci, bi jo prav 
gotovo zaprli ali celo ubili in hišo zaž
gali. Ni se ustrašila okupatorske ječe 
ne internacijskih taborišč, vsem je 
kljubovala, kadar je bilo treba opraviti 
kako nalogo za naše borce. 

Ko je ranjeni borec po treh mesecih 
okreval in odhajal, ga je Košutova 
mati spremila tako, kot so to delale 
samo partizanske matere. 

Vse začeto delo za osvobodilno 
fronto je nadaljevala do konča vojne, 
do svobode. 

Po osvoboditvi se je vključila v 
razne akcije pri obnovi našega kraja. 
Zelo aktivna je bila v organizaciji AFŽ. 

Pred leti je za svojo dejavnost pre
jela red zaslug za narod. 

Z njenim odhodom smo izgubili 
predano in dobro partizansko mater. 

Karel Štirn 

V SPOMIN 

Ivan Istenič 
Vedno je bil Ivan Istenjč tih in skromen tovariš in tako je tudi odšel iz sredine 

svojih domačih, organizacije ZB. članstva ZK in članstva ostalih družbenopoli
tičnih organizacij, katerim bo ostal vedno v spominu kot skromen in delaven 
tovariš. 

Njegova življenjska pot ni bila lahka. Rodil seje, in odraščal, v številni družini, 
ki se je v takratnih časih in razmerah po I. svetovni vojni v stari Jugoslaviji zelo 
težko preživljala. Tako je tudi on že kot enajstletni otrok moral iskati kruha pri 
drugih ljudeh in že takrat občutil težave življenja in kako težko je bilo priti do last
nega kruha, kajti vsak je zahteval veliko dela '.n majhno plačilo, največkrat pa 
samo za hrano. Šele pri dvajsetih letih je dobil zaposlitev v verdskem kamno
lomu in kasneje pri vrhniških opekarnah. Ko je služil vojni rok. ga je zatekla vojna 
vihra. Ob razpadu stare državešo ga v Zagrebu ujeli, vendar je kmalu pobegnil 
in se vrnil v rojstni kraj. 

Čeprav je bil že prej simpatizer OF. stopi septembra 1943 aktivno v NOV —v 
enote prostovoljne XIV. divizije, kjer opravlja razne dolžnosti: kot komisar bata
ljona postane 1944. leta član KPJ in se bori za njene ideale ter ji je zvest do svoje 
prerane smrti. 

Po končani vojni je opravljal razne dolžnosti kot aktivni oficir JLA in bil 1956. 
leta upokojen s činom majorja. 

Po prihodu na Vrhniko je takoj postal zelo aktiven družbeno-politični delavec. 
Bil je tajnik OO ZZB NOV Vrhnika, sekretar osnovne organizacije ZK in dolgo
letni član sekretariata, tajnik društva upokojencev, dolgoletni član skupščine 
krajevne skupnosti Vrhnika in član raznih odborov, svetov in komisij. 

Skratka: povsod, kjer je bilo potrebno, je svoje naloge opravljal pošteno in 
zavzeto, kot član ZK in član ZB. Njegovo vodilo je bilo -~bodi pošten in vesten 
pri svojem delu. 

Z A H V A L A 

O b izgubi naše mame 

Frančiške Remžgar 
(Sinja gorica 47) 

se zahvaljujemo sosedom, znancem in prijateljem za iskreno pomoč 
in sožalje. Hvala Z B , Z K J Vrhnika za darovano cvf • in vence. 
Posebna hvala dr. Popitovi za trud pri večletnem zdr; ,iju. Hva la 
obema govornikoma in vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji 

poti. 

Vs i njeni 
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Medeni kruhki 
Ko smo na šoli urejali etnografsko raz

stavo, smo zvedeli, da tudi Vrhničani pe
čejo medene kruhke. Šli smo na obisk h 
gospodinji na Staro cesto, ki še danes 
zelo spretno oblikuje kruhke. 

Ko smo se zbrali vsi povabljeni, je go
spodinja pokazala testo, ki ga je že prej 
pripravila Razložila nam je, kako se pri
pravi, pri čemer je poudarila, da je naj
boljši ajdov med. Dodala je dišave, moko 
in pepeliko. Nato smo začeli izdelovati sr
časte medenjake. Občudovale smo 
spretne prste, ki so iz korenjaste oblike 
testa oblikovale srček. Nam je šlo bolj 
slabo. Ko je bila osnovna oblika gotova, je 
začela izdelovati okraske Gospodinja je 
spretno zvijala testo. Njeni prsti so kar dr
seli po njem. Pokazala nam je, kako se 
delajo okraski Med delom pa nam je pri
povedovala o izvoru teh kruhkov. Njeni 
sorodniki so jih začeli izdelovati po re
ceptu za dražgoške kruhke, kakor jih je 

Nas časopis — Glasi lo Občinske 
konference Socialistične zveze 
delovnega ljudstva občine Vrh
nika — ureja uredniški odbor: 
Marina Jereb (predsednik), Vida 
Curk, Milorad Borčič, Jakob S u -
sman, Milan Selan. Cvetka Glu
mac, Franc Petelin (glavni in od* 
govorni urednik). Ivan Žitko teh
nični, urednik) — Naslov uredniš
tva: OK S Z D L , Cankarjev trg 8. 
Vrhnika — Številka žiro računa: 
50110-678-54000 — Telefon
ska številka uredništva: 751 -325 
— Tisk: Tiskarna Ljudska pravi
c a , Ljubljana, Kopitarjeva 2 — Po 
mnenju Sekretariata z a informa
cije v IS S R S na podlagi 7. točke 
prvega odstavka 26 člena z a 
kona o obdavčenju proizvodov in 
storitev v prometu (Uradni- list 
S F R J , št. 33-316-72) je Naš ča
sopis oproščen prometnega 
davka. 

naučila njihova teta. V njeni družini so vsi 
za različne praznike izdelovali to posebno 
slaščico. Skupaj z medom so otroci po 
Vrhniki prodajali tudi kruhke in tako prislu
žili nekaj denarja. Ob prijetnem klepetu je 
oblikovala še druge oblike medenih kruh
kov, kot so košarica, zvezda in pipa. Vse 
je okusno okrasila. Tudi jaz sem posku
šala zvezdo, vendar mi ni uspelo. Posku
sila sem še košarico in bila zadovoljna, ker 
je bila vsaj podobna košarici. Jaz sem v • 
dveh urah izdelala komaj 2 kruhka, go
spodinja pa kar šest, poleg tega, da je ra
zlagala in kazala pa še nam pomagala. 

Zelo' sem se navdušila nad delom, zato 
sem prosila za recept. Sklenila sem, da 
bom, takoj ko bo imela mamica kaj časa, 
poskusila izdelati kruhke po receptu 
doma. Prijeten večer je prehitro minil v 
spoznanju, da sem se naučila nekaj no
vega, zanimivega. Prav je, da se ta po
sebnost ohrani, saj je redkost, ki ne sme v 
pozabo 

Andrejka Brelih in 
Alenka Zore, 8. a 

Vrhniške medene kruhke izde
luje Zalaznikova, po domače 
ipavčeva mama s Stare ceste 
na Vrhniki. 

Vozniki, ste pripravljeni 
na led, sneg, meglo? 

Sneg Beseda, ki pomeni sproščeno zimsko rekreacijo na zasneženih poboč
jih, povzroča pa tudi obilo skrbi vsem udeležencem v prometu. 

Sneg, čigar sopotnika sta led in megla, povzroča voznikom nevšečnosti, ki jim 
marsikdaj niso kos, posebno, če niso pravočasno poskrbeli za svojo in tujo var
nost. 

Kaj govorijo cestno-prometni predpisi o opremi osebnega avtomobila in o 
vožnji z njim v zimskem času? 

— Vsako motorno vozilo mora imeti med vožnjo v pogojih zmanjšane vidljivo
sti, kamor štejemo tudi meglo, sneženje ali dež, prižgane zasenčene luči. 

— Za vožnjo v zimskih pogojih mora imeti avtomobil brezhibne otiralke vetro-
branskega stekla, napravo za pranje vetrobranskega stekla in prezračevalne 
naprave, ki onemogočajo zarositev stekel. 

— Avtomobil mora imeti vsaj na pogonskih kolesih gume z zimskim profilom, 
sicer pa gume s celoletnim profilom na vseh kolesih, ter obvezno snežne verige 

Priporočljivo je, da ima voznik s seboj tudi strgalo za led, metlico, manjšo lo
pato in po možnosti tudi nekaj peska. S temi pripomočki bo lahko očistil avtomo
bil snega in ledu in si pomagal' na cesti. 

Voznik bo pred vožnjo očistil vsa stekla in luči umazanije, ledu in snega, ki bi ga 
med vožnjo lahko motil in ogrožal voznika za seboj, če bi zaplate snega letele z 
avtomobila, preveril bo vse luči na avtomobilu in šele nato odpeljal 

Vožnjo bo vselej prilagodil stanju na cesti, povečal varnostno razdaljo, prižgal 
luči in vozil skrajno previdno, kajti nikoli ne ve, kje ga čaka na cesti led, megla ali 
sneg, kljub temu, da je cesta na pogled suha. Najnevarnejša mesta so na mosto
vih, v tunelih, usekih ali ob gozdu, kjer sonce podnevi ne odtali močne zmrzali. 

Za vožnjo po ledu ali snegu si velja zapomniti, da niso dovoljene nikakršne 
nagle kretnje, posebej to velja za speljevanje, pospeševanje, zaviranje ali zavi
janje, kjer lahko kolesa kaj hitro zdrsnejo. Najpametneje je, da na zasneženi cesti 
pozabimo na zavore Pospešujemo počasi, zaviramo pa z motorjem, tako da po
stopoma pretikamo hitrosti navzdol. Če avtomobil po snegu ali ledu zdrsne, tedaj 
moramo izklopiti pogon, z volanom pa skušamo ujeti avtomobil. Zaviranje ali po
speševanje v taki situaciji nas bo pripeljalo do najbližnjega jarka. 

In še o snežnih verigah. Te so namenjene le vožnjo po snegu, naj bo zbit ali ne. 
Snežne verige omogočijo pogon avtomobila v pogojih, ki jim niso kos nobeneše 
tako dobre gume, obenem pa omogočajo vidljivost avtomobila in zaviranje. Sicer 
pa velja, da z verigami vozimo največ do 60krtVh. 

Seveda pa verige niso primerne za vožnjo po ledu ali snežni brozgi. Vozniku 
sicer dajejo varljiv občutek boljšega oprijema koles, dejansko pa zmanjšujejo 
učinek same gume. Na ledu bode verige hitreje zdrsnile kot pa guma, v snežni 
brozgi pa je" učinek enak vožnji po suhi cesti, kjer veriga zmanjšuje stik kolesa z 
cesto Voznik, ki bo verige uporabljal tako, bo poškodoval gume, najverjetneje pa 
tudi druge dele avtomobila. 

V trgovinah je moč dobiti več vrst verig, vendar pa bo voznik, ki bo pozimi več 
vozil, kupil boljše verige, ki jih je tudi laže natakniti. Če bo sedaj še niste natikali 
verig na kolesa, poskusite to prvič doma na toplem, da vam na cesti ne bodo de
lale težav. SPV in AMZS 

Kmet in zgleden 
družbeno 

politični delavec 
Pavel Bradeškc 

V desetih letih novinarskega dela sreča človek veliko ljudi. Ure* 
pošiljajo novinarja na različne kraje. Včasih tudi med take sogov 
ke, iz katerih je treba vleči besedo za besedo in najhuje je, kadar r 
nar povsem na koncu — navadno že doma — ugotovi, da iz mne 
besed pametne misli skoraj ni mogoče izluščiti. 

Povsem drugače se je dogajalo ondan, ko se je končal pogo 
predsednikom krajevne konference S Z D L v Ligojni. Pavel BradeŽ 
imel veliko povedati. Toliko, da je ostal zapis v časnikiu Delo o tej 
jevni skupnosti zaradi pomanjkanja prostora v dnevniku skoraj 
najžlahtnejše soli, ki jo le redko srečaš. Čeprav je Pavel Brad 
najbrž znan širši vrhniški okolici, ne bo odveč, če mu pustimo govi 
problemih in uspehih dveh vasi oziroma krajevne skupnosti Lig 

»Večjih problemov v tej najbolj kmetijsko usmerjeni krajevni s 
nosti pravzaprav ni, čeprav je ostalo še precej stvari nedokonč 
Vse drugače je bilo, preden smo se leta 1979 odločili za triodstotr 
moprispevek. Takrat je bila največji problem elektrika. V Veliki in 
Ligojni je bil edini transformator prešibak z a vse električne aparf 
stroje. Takrat smo se kmetje dogovorili z a urnik uporabe. Če se g. 
ni držal, je ostala cela krajevna skupnost brez toka. Kar lep čas sr 
morali varčno obnašati do elektrike in to se je ljudem zazrlo v 
tako da sedanje redukcije nikomur ne povzročajo večjih težav . ! 
imamo dva transformatorja, vendar z elektriko še vedno varčuj 

Redukci je s tokom nam bodo prestavile le urnik molže. Va j 
namreč le 18 družin brez živine. Vs i ostali smo kooperantje zadi 
Tudi si lose smo si vsi zgradili, tako da se je tradicionalna vzgoja 
mlekaric precej spremeni la« 

Pavel Bradeško se sam ni hotel hvaliti, popeljal nas je raje kar v 
Čistoča, ki tu vlada, je taka, da človeku, ki prihaja iz mesta in si 
predstavlja po svoje, res jemlje sapo. In verjamem, da so se ob 
valci iz Kosova, ki so v tej vasi skoraj redni gostje zaradi odkupa ži 
hoteli v hlevu kar sezuti. Težko so verjeli, da krave pomolze dv 
dnevno žena sama ob vsem ostalem delu. Kot mimogrede smo 
deli. da Pavel Bradeško z a Kmetijski inštitut natančno vodi knj 
svojih živalih, zato mu tudi cene pridelovanja mleka niso nič tujei 
prejšnjem letu je znašala cena litra mleka njegovih krav 26, 50 dir 
»V občini Vrhnika smo trije, ki vodimo take knjige,« je povedal 6 
Bradeško. Najnižjo ceno mleka ima kmet Kovač iz Drenovega 
Njegove krave dajejo namreč po 5000 litrov in več mleka na leto, 
deškove pa »samo« 4000 do 4500 litrov. To se seveda pozna pri 
»Letos je precej teže krmiti krave tako, kot je treba, kajti v krmi dot 
premalo beljakovin. Dobre soje ni dobiti in- človek porabi z a krmi 
drugih nadomestkov, ki pa niso tako dobri. Vse, kar rabimo, dob 
Kmetijski zadrugi. Ta je dobro oskrbljena in če oni nimajo, si lahke 
pričan, da ne boš nikjer dobil, kar iščeš,« je dodal. 

Bradeškova kmetija je moderno urejena, saj kot prav 
spodar se le tako lahko uspešno gospodari. 

Zdi se, da se danes nikomur ne obrestuje, če se specializira 
zaradi tega so vsi usmerjeni v pridelavo mleka in mesa hkrati. t, 
kmetov je naredilo posebne veterinarske tečaje in kličejo veterin 
v najnujnejših primerih. Krajani so v sodelovanju z zadrugo v lar 
le j j posejali precej več površin zemlje tudi s pšenico, ki v vrhniš 
čini nima posebne tradicije. Načrti, ki so zastavljeni pred vrhnišl 
čino pri pridelavi pšenice — računajo, da jih bodo do kraja izpol 
leta 1990 — zadevajo v veliki meri tudi krajevno skupnost Li: 
Kljub temu je bil že lanskoletni doprinos pšenice večji, kot so nač 
li. 

Samoprispevek je krajevni skupnosti prinesel tudi asfalt, »K/ 
nam le še nekaj sto metrov novega asfalta, da bi bili vsi zadov 
pravi Pavel Bradeško. »Manjka tudi nekaj telefonov, ki smo jih s t 
prispevkom napeljevali. Sodelovanje krajanov se je pri naspravz 
pričelo s popravilom in napeljavo vodovoda. Takrat smo skupaj o 
li, kar je bilo treba. Ljudem je zraslo zaupanje v skupna dela in pr, 
radi tega je samoprispevek pred štirimi leti uspel. Zdaj kaže j 
drugače. Veliko smo naredili, a na žalost je tako, da nobene stvi 
polnoma do konca. Vedno se najde še nekaj nezadovoljnih, ve* 
najde še tudi kaj, kar smo izpustili. Ne samo po svoji krivdi, tr c 
treba poudariti. Kajti, kadar je de.iar, ni delavcev, kadar pa so 
ni materiala in tako se dela zavlečejo, medtem cene poraste j,, 
koncu vedno zmanjka še denarja.« 

Na nov samoprispevek skoraj ne morejo računati. Standard pj 
vemo vsi. Čeprav pada standard na kmetih- precej drugače 
mestu, kajti v mestu se težki časi pričnejo poznati najprej pri pr , 
kar pa pri kmetih ni vprašanje. Pavel Bradeškova vendarle opa 
se ljudje manj vozijo z avtomobili, da hodijo manj na morje in r 
pust, da so sploh več doma. In to mu vliva na nek način tudi u 
kajti: »Sestanki naše krajevne skupnosti so v občinskem povpr? 
vedno dobro zasedeni , v resnici pa bi si želeli več zanimanja 
vrstno delo predvsem od mladih ljudi. Opažam, da prihajajo le 
tisti, ki imajo manj kot štirideset let. Morda pa se bodo stvari sprt 
le, saj bo domače okolje postalo po sili razmer bolj zanimivo t 
mlade,« meni Pavel Bradeško. 

Sam ima kar srečo: poleg treh hčera ima tudi najmlajšega sini 
šel na kmetijsko šolo in bo očitno ostal doma na kmetiji. Pred n 
človekom je še vrsta let šolanja, saj pravi Pavel Bradeško, da 
kmet dandanes znati veterino, vedeti nekaj tudi o popravilu p 
poleg osnov, ki kmeta naredijo dobrega kmeta. Tu očitno ni skrj> 
Pavel Bradeško ne orje globoko le zemlje, ampak sadi dobro 
svoje energije in svojih misli tudi med krajane in med svoje c 
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